
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 5445
2. 'Αδεια απουσίας της Βουλευτή κ. Ε. Μακρή-Θεοδώρου,

σελ. 5468
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Δηµοτικό Σχολείο Συκαµήνου Ωρωπού, το 72ο
Γυµνάσιο Αθήνας και τη Σχολή Hill, σελ. 5465, 5470, 5472

4. Ανακοινώνεται ότι ο Βουλευτής κ. Κ. Μαρκόπουλος
έστειλε επιστολή  προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Ε. Μεϊ-
µαράκη σύµφωνα µε την οποία ζητεί να ενηµερωθεί το Σώµα
ότι αποχωρεί από την Κοινοβουλευτική Οµάδα των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων και ότι είναι ανεξάρτητος Βουλευτής χωρίς
καµία κοµµατική δέσµευση, σελ. 5463 - 5464

5. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 5467, 5468, 5470

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 5445 - 5447
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

5447 - 5460
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 17 Δεκεµβρίου 2012, σελ. 5461
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α)Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων:
i) σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την ανακούφιση των δα-

νειοληπτών, σελ. 5462
ii) σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση της ΕΥΔΑΠ, σελ. 5466
iii) σχετικά µε τα δηµοσιεύµατα για αρνητική εξέλιξη στη

διαπραγµάτευση για την Ολυµπία Οδό, σελ. 5468
β) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-

πίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την κατάθεση σχεδίου νόµου
για το διαδίκτυο και το ηλεκτρονικό έγκληµα, σελ. 5465

γ) Προς την Υπουργό Τουρισµού, σχετικά µε την ενδεχό-
µενη κατάργηση των Ανώτερων Σχολών Τουριστικής Εκπαί-
δευσης Ρόδου και Αγίου Νικολάου Κρήτης, σελ. 5470

δ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την εκµετάλλευση του εθνικού
µας πλούτου, σελ. 5472

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Οικονοµικών και Ναυτιλίας και Αιγαίου κα-

τέθεσαν σχέδιο νόµου: "Ρυθµίσεις στη φορολογία εισοδήµα-
τος, ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητας Υπουργείου Οικονο-
µικών και λοιπές διατάξεις", σελ. 5461

β) Ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ιωάννης Στουρνάρας κατέ-
θεσε σχέδια νόµου:

i)"Για την κύρωση του απολογισµού του Κράτους οικονο-
µικού έτους 2011", σελ. 5468

ii)"Για την κύρωση του Ισολογισµού του Κράτους του οικο-
νοµικού έτους 2011", σελ. 5468

2. Κατάθεση πρότασης νόµου:
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς/Ενωτικού Κοινωνικού Μετώ-
που κ. Αλέξης Τσίπρας και οι Βουλευτές του κόµµατός του
κατέθεσαν πρόταση νόµου: "Κατάργηση των ρυθµίσεων περί
την µείωση της απασχόλησης στον δηµόσιο τοµέα και την
αναδιοργάνωση των δηµοσίων υπηρεσιών", σελ. 5461

3. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής:
Η Διαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει

την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονο-
µικών "Οργανισµοί συλλογικών επενδύσεων σε κινητές αξίες
και ανώνυµες εταιρείες διαχείρισης αµοιβαίων κεφαλαίων,
οδηγία 2009/65/ΕΚ. Προσαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας
στις διατάξεις των Οδηγιών 2010/78/ΕΕ, 2010/73/ΕΕ, 2011/
96/ΕΕ, 2009/133/ΕΚ, 2004/113/ΕΚ. Ευρωπαϊκή Συνεταιριστική
Εταιρεία. Μέτρα Εφαρµογής των Κανονισµών (ΕΚ) 1338/
2001 και (ΕΕ) 1210/2010 περί προστασίας του ευρώ και
άλλες διατάξεις", σελ. 5461

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 5446 - 5474

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 5467, 5468, 5470
ΠΕΤΡΑΚΟΣ Α. , σελ. 5468, 5470

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΙΑΤΡΙΔΗ Τ. , σελ. 5470, 5471
ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Σ. , σελ. 5467, 5468, 5469
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ Κ. , σελ. 5465, 5466
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 5472
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ  Ό. , σελ. 5470, 5471
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 5468, 5469
ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ Δ. , σελ. 5462
ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ Ε. , σελ. 5472, 5473
ΠΕΤΡΑΚΟΣ Α. , σελ. 5466, 5467, 5468, 5470
ΠΙΠΙΛΗ Φ. , σελ. 5465
ΣΚΟΡΔΑΣ Α. , σελ. 5462, 5463
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Αθήνα, σήµερα στις 14 Δεκεµβρίου 2012, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 13-12-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της �Α’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 13
Δεκεµβρίου 2012, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των
σχεδίων νόµων: 1) «Κύρωση της Συµφωνίας συνεργασίας στον
τοµέα του Τουρισµού µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και της Κυβέρνησης της Ανατολικής Δηµοκρατίας της
Ουρουγουάης».

2) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρα-
τίας της Κίνας για συνεργασία στον τοµέα του Τουρισµού».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Φωτεινή Πιπιλή,
Βουλευτή Α’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ και
Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Ένωση Γονέων και Κηδεµόνων του Δήµου Καισαριανής
Νοµού Αττικής καταγγέλλει την ύπαρξη σοβαρών προβληµάτων
στα κτήρια σχολείων του Δήµου Καισαριανής και αιτείται ασφαλή
και σύγχρονα σχολικά κτήρια.

2) Οι Βουλευτές, Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ – ΤΣΑΡΟΥΧΑ και
Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Ένωση Ιατρών ΕΟΠΥΥ αιτείται την τήρηση των οικονο-
µικών υποχρεώσεων του ΕΟΠΥΥ προς τους κλινικούς ιατρούς
και τα συµβεβληµένα εργαστήρια.

3) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Σερρών αιτείται την άµε-
ση επισκευή της γεφυροπλάστιγγας στο τελωνείο του Προµα-
χώνα.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αδια-
φορία του Δήµου Αιγίου για την αποκοµιδή των σκουπιδιών στο
προαύλιο του Ιερού Ναού της Αγίας Άννης.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κατά-
σταση που επικρατεί στην ΕΡΤ και ιδιαίτερα στο γεγονός ότι
προωθούνται  εκποµπές σε εξωτερικές εταιρείες παραγωγής.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο αίτηµα των
τοπικών κοινοτήτων της Ανατολικής Αιγιάλειας για τη δηµιουργία
νέου δήµου. 

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον έλεγχο
δεκαεπτά χιλιάδων καταθετών από τη Γενική Γραµµατεία Πλη-
ροφοριακών Συστηµάτων, που έχουν βγάλει χρήµατα στο εξω-
τερικό.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στο πρόγραµµα
που προωθεί νέα ελαστική µορφή εργασίας µε τη συµµετοχή της
ΓΣΕΕ.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στην επιθυµία της
τρόικας για παράταση της θητείας των δηµάρχων για έναν ακόµη
χρόνο.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στη δέσµευση
του Υφυπουργού Οικονοµικών κ. Γεωργίου Μαυραγάνη για τη
διατήρηση της λειτουργίας της ΔΟΥ Αιγίου.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις συνέπειες
που θα έχει η κατάργηση του ΑΤΕΙ Αιγίου στη λειτουργία του
αστικού ΚΤΕΛ αλλά και σε όλη την περιοχή.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πρό-
θεση του Δήµου Αιγιάλειας να προσφύγει στο Ελεγκτικό Συνέ-
δριο αλλά και στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο για τις ασκηθείσες
προσφυγές κατά του κεντρικού συλλεκτηρίου αγωγού για το
αποχετευτικό δίκτυο.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
ανάγκη ολοκλήρωσης του έργου της Ολυµπίας Οδού.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ
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14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε προτά-
σεις της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» για επέκταση του προαστιακού σιδηρο-
δρόµου στην Πάτρα.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε παρά-
νοµη στάθµευση αυτοκινήτων στους πεζόδροµους της Πάτρας.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά η οποία αφορά στο αίτηµα του Δηµάρχου Δυ-
µαίων για τη λήψη µέτρων από τον ΟΣΕ σχετικά µε την υπερχεί-
λιση χειµάρρου σε σιδηροδροµική γραµµή.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κατά
παράβαση εφηµερία των ειδικευόµενων ιατρών της παθολογικής
κλινικής του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Πατρών «Ο ΑΓΙΟΣ
ΑΝΔΡΕΑΣ».

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ενδε-
χόµενο διατήρησης λειτουργίας της ΔΟΥ Καλαβρύτων, µετά τη
δέσµευση του Υφυπουργού Οικονοµικών κ. Γεωργίου Μαυρα-
γάνη για τη διατήρηση λειτουργίας της ΔΟΥ Αιγίου.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ολο-
κλήρωση του έργου του χείµαρρου Διακονιάρη, µετά την αντι-
µετώπιση του κατασκευαστικού σφάλµατος.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται  τη ρύθµιση των ληξιπρό-
θεσµων οφειλών δανείων του ΟΕΚ, που έχουν χορηγηθεί από
κεφάλαια του ΟΕΚ, αλλά εξυπηρετούνται από τις τράπεζες, χω-
ρίς επιδότηση επιτοκίου.

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επαγγελµατικό Επιµελητήριο
Αθηνών αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη ρύθµιση λη-
ξιπρόθεσµων  οφειλών προς το δηµόσιο.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία αιτείται την προστασία των εισοδηµάτων
των  εργαζοµένων ατόµων µε αναπηρία.

23) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ,
Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ, Αιτωλοακαρνα-
νίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ, Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟ-
ΥΛΗΣ και Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Γονέων Μουσικών
και Καλλιτεχνικών Σχολείων καταγγέλλει τις κυβερνητικές επιλο-
γές, που οδηγούν στην πλήρη ιδιωτικοποίηση της δηµόσιας παι-
δείας, ενώ παράλληλα αιτείται τη δωρεάν µεταφορά των
µαθητών στα σχολεία και την κάλυψη όλων των κενών σε εκπαι-
δευτικό προσωπικό.

24) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων στα
Κέντρα Πρόληψης της Χρήσης Εξαρτησιογόνων Ουσιών αιτείται
να ενηµερωθεί σχετικά µε την επιχορήγηση των κέντρων πρόλη-
ψης το έτος 2013 αλλά και τη συµµετοχή των κέντρων αυτών
στους δικαιούχους των κωδικών 3722 και 5223 του κρατικού προ-
ϋπολογισµού.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Φυσικών Προσώπων
Οµολογιούχων Ελληνικού Δηµοσίου εκφράζει τη δυσαρέσκειά
του για τις δυσµενείς  συνέπειες στη ζωή των αποταµιευτών-κα-

ταθετών µετά τη δήµευση των αποταµιεύσεών τους.    
26) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-

φορά µε την οποία  ο Δήµος Κορινθίων προτείνει τη χάραξη νέας
βέλτιστης διαδροµής της γραµµής δικτύου φυσικού αερίου, που
να µη θίγει τις περιουσίες των κατοίκων.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων αιτείται τη διασφάλιση του Ταµείου ΤΕΑ-
ΠΑΣΑ στο οποίο ανήκουν.

28) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων Πλοηγικού Σταθ-
µού Διώρυγας Κορίνθου «Ο Τρίτων» αιτείται την επανεξέταση
των µισθολογικών αµοιβών και της εργασιακής ιδιότητας των
ναυτικών της Ανώνυµης Εταιρείας Διώρυγας Κορίνθου (ΑΕΔΙΚ).

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πασχόν-
των από Μεσογειακή Αναιµία εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για
τις συνέπειες τις οποίες υφίστανται οι πάσχοντες εξαιτίας της
συνταγογράφησης της δραστικής ουσίας.

30) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  κάτοικοι της Τοπικής Κοινότητας
Ψαρίου του Δήµου Σικυωνίων Νοµού Κορινθίας επισηµαίνουν την
ανάγκη επαναλειτουργίας του διθέσιου Δηµοτικού Σχολείου Ψα-
ρίου.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην καθυστέ-
ρηση καταβολής των οδοιπορικών των νεφροπαθών από τον
ΕΟΠΥΥ.

32) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία αιτείται τη συµπλήρωση και βελτίωση των διατά-
ξεων του ν.4093/2012, που αφορούν την εισοδηµατική προστα-
σία των ατόµων µε αναπηρία και των οικογενειών τους.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Κεντρική ‘Ενωση Προέδρων Δη-
µοτικών και Τοπικών Κοινοτήτων Ελλάδος καταθέτει τις
προτάσεις της για θεσµικές και αναπτυξιακές αλλαγές στον
«Καλλικράτη», στο πλαίσιο της ενδοδηµοτικής αποκέντρωσης.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Παναγιώτης Αλεβιζάκης  επι-
σηµαίνει  την αναγκαιότητα αναδιάταξης-αναδιοργάνωσης του
ελέγχου των επιχειρήσεων και της απελευθέρωσης  του επαγ-
γέλµατος του ορκωτού ελεγκτή.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Τριτέκνων Περιφέ-
ρειας Αττικής διαµαρτύρεται για τα πρόσφατα οικονοµικά µέτρα,
που οδηγούν στην πλήρη αποδυνάµωση των τρίτεκνων οικογε-
νειών.

36) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το τοπικό συµβούλιο της Δηµοτικής Κοι-
νότητας Πλωµαρίου αιτείται την παραχώρηση  δηµοτικών αιθου-
σών στο Δηµοτικό Μέγαρο Πλωµαρίου -είτε δωρεάν είτε έναντι
συµβολικού τιµήµατος- για τη στέγαση της υπηρεσίας του αστυ-
νοµικού τµήµατος.

37) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Αγίου Ευστρατίου Νοµού Λέ-
σβου αιτείται την άµεση τοποθέτηση ιατρού στο Πολυδύναµο
Αγροτικό Ιατρείο του Άη Στράτη.

38) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
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θεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Σερρών αιτείται
την τροποποίηση κοινής υπουργικής απόφασης, προκειµένου να
υπάρξει αύξηση του ποσοστού επιδότησης του κόστους εργα-
σίας του Νοµού Σερρών που χορηγείται µέσω ΟΑΕΔ.

39) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι κ.κ. Αθηνά Αθανασίου, Ντίνα
Βαΐου, Λίνα Βεντούρα, Μάρω Παντελίδου-Μαλούτα και Ελένη
Παπαγαρουφάλη εκφράζουν τη δυσαρέσκειά τους για την ανα-
στολή λειτουργίας της Βιβλιοθήκης Θεµάτων Φύλου και Ισότη-
τας της Γενικής Γραµµατείας Ισότητας των Φύλων.

40) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Ένωση Οινοποιητικών Συνεταιρισµών Σά-
µου (ΕΟΣΣ) διαµαρτύρεται για την έκδοση δύο διαµετρικά
αντίθετων αποφάσεων της Αποκεντρωµένης Διοίκησης Αιγαίου
σχετικά µε την προσφυγή της Ένωσης Οινοποιητικών Συνεταιρι-
σµών Σάµου κατά της αδειοδότησης ιδιωτικού οινοποιείου στη
Σάµο.

41) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ και
Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  ο κ. Χρήστος Τζεβελέκος διαµαρτύρεται για τις
χρόνιες καθυστερήσεις στη συνταξιοδοτική αποκατάσταση  των
µακροχρόνια φυλακισθέντων και πολιτικών προσφύγων της πε-
ριόδου 1967-1974.

42) Οι Βουλευτές, Νοµού Αττικής κ. ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ
και Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  η Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων Έργων αιτείται την πα-
ροχή διευκρινίσεων σχετικά µε την εφαρµογή διατάξεων του ν.
4093/2012 που αφορούν την κατάργηση θέσεων ιδιωτικού δι-
καίου αορίστου χρόνου και τη θέση των εργαζοµένων σε διαθε-
σιµότητα και αργία.

43) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι στις θυγατρικές
του ΕΟΜΜΕΧ Α.Ε. (ΕΛΚΕΔΕ Α.Ε., ΕΛΚΑ Α.Ε. και  ΚΕΓ Α.Ε.) αι-
τούνται την αποσαφήνιση της υπηρεσιακής τους κατάστασης και
τη λήψη µέριµνας για τους εργαζοµένους των θυγατρικών όµοια
µε εκείνην της µητρικής εταιρείας. 

44) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Συµβασιούχων

Υπαλλήλων ΙΚΑ-ΕΤΑΜ αιτείται τη µετατροπή των συµβάσεων ενε-
νήντα τεσσάρων εργαζοµένων σε συµβάσεις αορίστου χρόνου.

45) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πα-
ρέµβαση του Αντιπεριφερειάρχη Χανίων για τη στέγαση των
φοιτητών του ΤΕΙ.

46) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
της ανάκλησης των συντάξεων µε πλασµατικό χρόνο.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Εταιρειών Φωτοβολ-
ταϊκών  αιτείται την αναθεώρηση του εθνικού στόχου για τα
φωτοβολταϊκά όπως και την άρση της αναστολής αδειοδότησης
νέων φωτοβολταϊκών σταθµών.

48) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επαγγελµατικό Επιµελητή-
ριο Αθηνών καταθέτει τις προτάσεις του σχετικά µε τις ρυθµίσεις
των οφειλών των ιδιωτών και των επιχειρήσεων προς το δηµό-
σιο.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων επισηµαίνει την ανάγκη συντονισµού της
λειτουργίας των υπηρεσιών του Υπουργείου Δικαιοσύνης και της
Αστυνοµίας.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Χρήστος  Κελαϊδής διαµαρ-
τύρεται για την αδικία που συνετελείται σε βάρος δηµοσίων
υπαλλήλων που έχουν διοριστεί πριν από το 1983, οι οποίοι κα-
λούνται να καταβάλουν εκ νέου ασφαλιστικές εισφορές.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2218/27-09-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 41504/19-
11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απά-
ντηση:
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2. Στην µε αριθµό 2380/01-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ανδριανού Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 46615-1/19-11-2012

έγγραφο  από τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 3107/18-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κυριαζίδη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 44624/19-11-2012

έγγραφο  από τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 3362/24-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 45740-
1/19-11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνι-

στικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη
απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 3518/29-10-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κανελλοπούλου Μαρίας, Χατζηλάµπρου Βασιλείου, Αµα-
νατίδη Ιωάννη, Δριτσέλη Παναγιώτας, Βαµβακά Ευγενίας (Τζέ-
νης), Γεωργοπούλου-Σαλτάρη Ευσταθίας (Έφης), Καρά

Γιουσούφ Αϊχάν, Πάντζα Γεωργίου, Κουράκη Αναστασίου
(Τάσου) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 144671/ΙΗ ΕΞ/19-11-2012 έγ-
γραφο  από τον Υφυπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,Πολι-
τισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε την κ.
Πιπιλή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω ορισµένες
ανακοινώσεις προς το Σώµα.

Οι Υπουργοί Οικονοµικών και Ναυτιλίας και Αιγαίου κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: «Ρυθµίσεις στη φορολογία εισοδήµατος, ρυθµί-
σεις θεµάτων αρµοδιότητας Υπουργείου Οικονοµικών και λοιπές
διατάξεις». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ

κ. Αλέξης Τσίπρας και οι Βουλευτές του κόµµατός του κατέθε-
σαν πρόταση νόµου: «Κατάργηση των ρυθµίσεων περί την µεί-
ωση της απασχόλησης στον δηµόσιο τοµέα και την αναδιορ-
γάνωση των δηµόσιων υπηρεσιών».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Η Διαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την

έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Ορ-
γανισµοί συλλογικών επενδύσεων σε κινητές αξίες και ανώνυµες
εταιρείες διαχείρισης αµοιβαίων κεφαλαίων, οδηγία 2009/65/ΕΚ.
Προσαρµογή της ελληνικής Νοµοθεσίας στις διατάξεις των Οδη-
γιών 2010/78/ΕΕ, 2010/73/ΕΕ, 2011/96/ΕΕ, 2009/133/ΕΚ, 2004/
113/ΕΚ. Ευρωπαϊκή Συνεταιριστική Εταιρεία. Μέτρα Εφαρµογής
των Κανονισµών (ΕΚ) 1338/2001 και (ΕΕ) 1210/2010 περί προ-
στασίας του ευρώ και άλλες διατάξεις».

Στο σηµείο αυτό έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το
δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 17 Δεκεµβρίου 2012. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 739/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κοντογιάννη
προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την Ολυµπία Οδό.

2. Η µε αριθµό 753/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Κυκλάδων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Νικολάου Συρµαλένιου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υποβάθµιση της δηµόσιας
υγείας στις Κυκλάδες.

3. Η µε αριθµό 721/10-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συ-
µεών Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τους
πάσχοντες από κυστική ίνωση.

4. Η µε αριθµό 736/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή προς
τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού, σχετικά µε τη µαταίωση της συµµετοχής αθλητών σε ευ-
ρωπαϊκές και παγκόσµιες διοργανώσεις λόγω οικονοµικής
κρίσης.

5. Η µε αριθµό 745/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου
Μίχου  προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας
του Πολίτη και Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε την έξαρση της χρήσης σκληρών ναρ-
κωτικών στη νεολαία της χώρας λόγω της κρίσης.

6. Η µε αριθµό 749/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Επικρατείας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Σπυρίδωνος
Λυκούδη προς τον Υπουργό  Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την αντιµετώ-
πιση των τιµών των εισιτηρίων των Μέσων Μαζικής Μεταφοράς
(ΜΜΜ).

7. Η µε αριθµό 759/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων των εργαζοµένων στην εταιρεία «ALAPIS».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 740/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας  κ. Ελευθερίου Αυγε-
νάκη  προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υπο-
δοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη διάθεση γαλακτο-
κοµικών προϊόντων στις λαϊκές αγορές.

2. Η µε αριθµό 754/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Δωδεκανήσου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δηµητρίου Γάκη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε τη λήψη µέτρων βελτίωσης των διαδικασιών πιστοποί-
ησης των ΑΜΕΑ στις νησιωτικές περιοχές.

3. Η µε αριθµό 742/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Μαγνησίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρίνας Χρυσοβε-
λώνη προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας και Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων των ασφαλισµένων του Οργανισµού Ασφάλισης Ελεύ-
θερων Επαγγελµατιών (ΟΑΕΕ).

4. Η µε αριθµό 746/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μαγνησίας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Πανα-
γιώτη Ηλιόπουλου  προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώ-
πιση  των προβληµάτων στη λειτουργία των αναπηρικών επιτρο-
πών και τις µειώσεις των αναπηρικών επιδοµάτων.

5. Η µε αριθµό 750/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή  Β’ Αθήνας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Οδυσσέα Βου-
δούρη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την προοπτική και
τη λειτουργία του κοινωφελούς ιδρύµατος «ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ».

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Β’- 14 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2012                                                                                          5461



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 738/11-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Δράµας της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη, προς τους Υπουργούς Οικο-
νοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την ανακού-
φιση των δανειοληπτών. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κυριαζίδη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός κ. Σκορδάς.

Κύριε Κυριαζίδη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύ-
ξετε την ερώτησή σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, ένεκα της οικονο-

µικής κρίσης και της συρρίκνωσης του εισοδήµατος των Ελλή-
νων πολιτών, πολλοί από τους συνανθρώπους µας αδυνατούν να
ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους στις τράπεζες. Αδυνα-
τούν, γιατί δεν µπορούν να φέρουν σε πέρας τις οφειλές τους
εν όψει των µειώσεων των µισθών και των συντάξεων που έχουν
υποστεί εξαιτίας αυτής της δηµοσιονοµικής και της γενικότερης
οικονοµικής κρίσης της αγοράς. 

Ούτως εχόντων των πραγµάτων, ενώ όλοι οι δανειολήπτες
είχαν κάνει αρχικώς τον προγραµµατισµό τους µε βάση τα τε-
λείως διαφορετικά οικονοµικά δεδοµένα που ίσχυαν κατά το
χρόνο κατάρτισης των συµβάσεων, τώρα -λόγω των συνθηκών
ανωτέρας βίας και της ανυπαίτιας αδυναµίας πληρωµής των
οφειλών τους- έχουν βρεθεί σε πραγµατικό αδιέξοδο. Ένα αδιέ-
ξοδο που συνθλίβει την ελληνική οικογένεια -που ζει στην ανα-
σφάλεια και στην απελπισία- για το οποίο, όµως, η πολιτεία οφεί-
λει να λάβει άµεσα προστατευτικά µέτρα, προκειµένου να υπάρ-
ξει ανακούφιση στους οφειλέτες. Και τούτο διότι η αδυναµία εξυ-
πηρέτησης των ταµείων έχει ως αποτέλεσµα οι τράπεζες να
προχωρούν σε καταγγελία των δανειακών συµβάσεων, στη λήψη
νοµικών µέτρων και, σε κάθε περίπτωση, στη χρήση ψυχαναγκα-
στικών µεθόδων κατά των οφειλετών, οι οποίοι -και να ήθελαν-
εκ των πραγµάτων δεν µπορούν να ανταποκριθούν.

Η νοσηρή αυτή κατάσταση πρέπει να αντιµετωπιστεί άµεσα,
µε την ανάληψη σχετικής νοµοθετικής πρωτοβουλίας της Κυβερ-
νήσεως. 

Εν όψει των ανωτέρων, ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:
Πρώτον, εκτός από τον υφιστάµενο νόµο για τα υπερχρεω-

µένα νοικοκυριά και τις εµφανείς αδυναµίες του, υπάρχει πρό-
θεση της Κυβερνήσεως να λάβει συµπληρωµατικά µέτρα άµεσης
και καθολικής ισχύος, που δεν θα απαιτούν δικαστική διάγνωση
για την ανακούφιση των δανειοληπτών;

Δεύτερον, θα υπάρξει «κούρεµα» των δανείων, όπως φηµολο-
γείται; Εναλλακτικά, υπάρχει πρόθεση της πολιτείας να αναλάβει
νοµοθετική πρωτοβουλία για τη ρύθµιση των οφειλών των δηµο-
σίων και ιδιωτικών υπαλλήλων, των συνταξιούχων, των αγροτών
και των ελευθέρων επαγγελµατιών στις τράπεζες, προκειµένου
να αναπροσαρµοστούν αυτόµατα οι δόσεις των δανείων τους σε
ένα ανεκτό ποσοστό επί του βασικού µισθού και εν γένει των
πραγµατικών εισοδηµάτων τους;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, σχετικά µε την εν θέµατι επίκαιρη ερώτηση είναι γεγο-
νός ότι πολλά νοικοκυριά έχουν αιφνιδιαστεί από τις µειώσεις
των εισοδηµάτων τους και αδυνατούν να ανταποκριθούν στις δα-
νειακές τους υποχρεώσεις. Συνεπώς είναι απαραίτητο να διευ-
κολυνθούν στην προσαρµογή των δανειακών τους υποχρεώσεων
στα νέα δεδοµένα. 

Η Κυβέρνηση έχει πει και µε άλλη ευκαιρία ότι στη δύσκολη
αυτή οικονοµική συγκυρία θα ανταποκριθεί και στόχος είναι να
επικεντρωθούµε στην προστασία εκείνων που πραγµατικά αδυ-

νατούν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους.
Η παρέµβαση, η οποία σχεδιάζεται, πρέπει παράλληλα να έχει

µια ισορροπία τέτοια που να µη θέσει σε κίνδυνο την επιχειρού-
µενη ανακεφαλαιοποίηση του τραπεζικού συστήµατος, διότι αλ-
λιώς από τη µια µεριά θα χτίζουµε και από την άλλη θα γκρεµί-
ζουµε.

Σε ό,τι αφορά ειδικότερα ερωτήµατα της επίκαιρης ερώτησης,
θέλω να πω ότι αναµένεται εντός των ηµερών η παράταση της
αναστολής πλειστηριασµών για την πρώτη κατοικία µέχρι το
τέλος του 2013. Έχει, ήδη, ολοκληρωθεί διαβούλευση µε ενώ-
σεις καταναλωτών, µε την Ένωση Τραπεζών, µε δικηγορικούς
συλλόγους και άλλους κοινωνικούς εταίρους και ενδιαφερόµε-
νους. 

Κατ’ αρχάς, έχει υπάρξει ένα πλαίσιο λύσης, αντιµετώπισης
του προβλήµατος, των υπερχρεωµένων, το οποίο θα έρθει στη
Βουλή µε τη µορφή νοµοθετήµατος τη στιγµή που θα έχει ολο-
κληρωθεί η συνεννόηση µε την Τράπεζα της Ελλάδος και την Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. 

Σε γενικές γραµµές, θα υπάρξει βελτίωση µε αυτήν την πρό-
ταση στον εξωδικαστικό συµβιβασµό που προέβλεπε ο ν. 3869,
όπου -από την οµοφωνία που απαιτούσε ο νόµος για την εξωδι-
καστική ρύθµιση των οφειλών- προτείνουµε να αρκεί το 50% συν
ένα των απαιτήσεων της οφειλής, ώστε να µπορεί να αντιµετω-
πιστεί εξωδικαστικά το ζήτηµα. 

Σε ό,τι αφορά τους δικαιούχους συµµετοχής σε αυτήν την
πρωτοβουλία, έχουµε κάνει κάποια πρόταση που αφορά µισθω-
τούς, συνταξιούχους, µακροχρόνια ανέργους, χρόνια πάσχον-
τες, αναπήρους και πολύτεκνους. Για όσους είναι µισθωτοί και
συνταξιούχοι το όριο συµµετοχής τους στην πρωτοβουλία είναι
25.000 ευρώ ετησίως, µε µείωση του εισοδήµατος από την 1 Ια-
νουαρίου 2010 και µετά κατά 35%.

Επίσης, µε την συγκεκριµένη πρωτοβουλία προβλέπεται βελ-
τίωση του υφιστάµενου πλαισίου λειτουργίας του «Τειρεσία»,
έτσι ώστε να µη στερείται της δυνατότητας µιας πιο ευέλικτης
αντιµετώπισης των προβληµάτων του από τα πιστωτικά ιδρύµατα
κάποιος για ένα µεµονωµένο ατυχές περιστατικό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριε Βουλευτά, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το πρόβληµα των υπερχρεωµένων νοικοκυ-

ριών είναι ένα πρόβληµα που έχει απασχολήσει το νοµοθέτη
κατά το παρελθόν. Αυτή ήταν µια καινοτόµα παρέµβαση που
έκανε η τότε κυβέρνηση, αλλά τώρα δεν είναι αρκετή. Κι αυτό
διότι, η αποτελεσµατική προστασία των οφειλετών µε την προ-
σφυγή στη δικαιοσύνη που προσδιορίζει –αν θέλετε- υποθέσεις
το 2018  ακόµη και το 2019, δεν υφίσταται. 

Κατά την άποψή µου, η όποια νοµοθετική πρωτοβουλία θα
γίνει από την Κυβέρνηση –όπως τονίσατε- και πρέπει να κινηθεί
εκτός δικαστικής οδού. Οφείλουµε, δηλαδή, να εισάγουµε ένα
πλαίσιο, όπου χωρίς την ανάγκη προσφυγής στα δικαστήρια ο
πολίτης δυνάµει της διατάξεως του νόµου θα ζητάει απευθείας
τη µείωση των δόσεων και των ποσών που καταβάλλει, έτσι ώστε
οι οφειλές κατά µήνα να µην υπερβαίνουν το 30% των εισοδηµά-
των. Χωρίς, δηλαδή, την ανάγκη δικαστικής διάγνωσης, αλλά µε
έλεγχο αντικειµενικών δεδοµένων, όπως για παράδειγµα το εκ-
καθαριστικό, το Ε9, να µπορεί να λήγει το ζήτηµα. Θα τολµούσα
να πω και να προτείνω -γιατί όχι- τώρα µε την αναδιάρθρωση των
τραπεζών να έχουµε και κούρεµα των οφειλών. 

Σε κάθε περίπτωση πρέπει να σκεφθούµε, επίσης, κύριε
Υπουργέ, ότι δεν έχουµε να κάνουµε µε πολίτες που από κακό
κουµάντο –ας µου επιτραπεί η έκφραση- κακή διαχείριση, έπεσαν
έξω και ζητούν βοήθεια και την προστασία της πολιτείας. Έχουµε
αντίστοιχα υποχρέωση να βοηθήσουµε και τους συνεπείς εκεί-
νους πολίτες και οφειλέτες που εξαιτίας των µειώσεων των µι-
σθών τους και των συντάξεων κ.ο.κ. δεν µπορούν να ανταπο-
κριθούν. Θα πρέπει να ληφθεί ειδική µέριµνα γι’ αυτούς τους
οφειλέτες, διότι δεν πρέπει κατά κάποιο τρόπο να εισάγονται άνι-
σες ρυθµίσεις µεταξύ ουσιωδώς οµοίων καταστάσεων και µάλι-
στα, λόγω της συνέπειάς τους να τους αναγκάζουµε να γίνουν
πλήρως ασυνεπείς για να τύχουν των σχετικών ωφεληµάτων του
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νόµου. Όλες αυτές οι ρυθµίσεις πρέπει να επεκταθούν σε όλους
τους µισθωτούς, τους συνταξιούχους, τους αγρότες και τους
ελεύθερους επαγγελµατίες. 

Κύριε Υπουργέ, οφείλουµε να δράσουµε άµεσα και να βρούµε
λύσεις βιώσιµες, οι οποίες θα οδηγήσουν σε µια µορφή σεισάχ-
θειας που θα ελαφρύνουν τα βάρη όλων των πολιτών που έχουν
ανάγκη. Έχουµε ευθύνη να σκύψουµε πάνω από το πρόβληµα
και όχι απλά να το επισκοπούµε. Έχουµε υποχρέωση να καταθέ-
σουµε άµεσα νοµοθετική πρόταση για την επίλυση του θέµατος.
Διότι, όσο καθυστερεί η επίλυση, ο βρόγχος στο λαιµό των πολι-
τών σφίγγει. Και αυτός είναι ένας βρόγχος που κυριολεκτικά πνί-
γει την ελληνική οικογένεια που δοκιµάζεται σφοδρά. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, θα επαναλάβω ότι γενική λύση καθολικής ισχύος είτε
αυτό ονοµαστεί κούρεµα είτε ονοµαστεί σεισάχθεια ή όπως αλ-
λιώς θέλετε δεν µπορεί να υπάρχει, διότι πρέπει η λύση να δια-
τηρεί την ισορροπία της σε ό,τι αφορά την ασφάλεια και την
κεφαλαιακή επάρκεια του τραπεζικού συστήµατος. Γι’ αυτόν
ακριβώς το λόγο η πρωτοβουλία που σας ανέπτυξα κινείται σε
µία λογική να αντιµετωπίσει µε µία σηµαντική ανάσα ανακούφι-
σης εκείνες τις οµάδες δανειοληπτών που έχουν πιο έντονο το
πρόβληµα. 

Λέω ξανά ότι συµπεριλαµβάνει το σύνολο των ανέργων, το σύ-
νολο των αναπήρων, το σύνολο των µακροχρονίως ασθενών,
τους πολύτεκνους και όσους µισθωτούς και συνταξιούχους

έχουν εισόδηµα κάτω από 25.000 ετησίως και το εισόδηµά τους
έχει περικοπεί κατά 35% µετά την 1-1-2010. Επίσης ρυθµίζει τον
εξωδικαστικό συµβιβασµό και τη λειτουργία του «Τειρεσία» και
πραγµατικά, κατά τη γνώµη µας, είναι µία εφαρµόσιµη πρωτο-
βουλία.

Το θέµα δεν είναι να λέµε ευχάριστα πράγµατα τα οποία προ-
σκρούουν στη δυνατότητά µας να τα υποστηρίξουµε χρηµατο-
δοτικά. Κάθε ευρώ ιδιωτικού χρέους το οποίο θα κουρεύεται,
µετατρέπεται αυτόµατα σε δηµόσιο χρέος. Άρα από την πίσω
πόρτα τι κάνουµε; Ζητάµε µετά από το φορολογούµενο πολίτη
να πληρώσει κάθε ευρώ που έχει διαγραφεί από ιδιωτικό χρέος. 

Πραγµατικά θέλω να διαβεβαιώσω ότι έχουµε εργαστεί πάρα
πολύ εντατικά όλο αυτό το εξάµηνο για να µπορούµε να βρούµε
µία λύση η οποία να έχει πραγµατικά εφαρµόσιµα και ρεαλιστικά
χαρακτηριστικά. Θεωρώ ότι αυτό έχει επιτευχθεί µε τη συµφωνία
όλων των κοινωνικών εταίρων. Αν πάρουµε την έγκριση και των
τραπεζών βεβαίως και την έγκριση που περιµένουµε από την Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και την Τράπεζα Ελλάδος, θα έρθει
αµέσως στη Βουλή για νοµοθέτηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Βουλευτής κ. Κώ-
στας Μαρκόπουλος έστειλε επιστολή σύµφωνα µε την οποία
ζητεί να ενηµερωθεί το Σώµα ότι από σήµερα αποχωρεί από την
Κοινοβουλευτική Οµάδα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων και ότι είναι
ανεξάρτητος Βουλευτής χωρίς καµµία κοµµατική δέσµευση.

Η επιστολή θα κατατεθεί στα Πρακτικά.
(Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Επίσης έχω την τιµή
να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία τη συ-
νεδρίασή µας παρακολουθούν σαράντα τέσσερις µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Συ-
καµήνου Ωρωπού. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η Βουλή σήµερα ασχολείται µε ερωτήσεις Βουλευτών προς
τους Υπουργούς. 

Η δεύτερη µε αριθµό 752/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ.
Γεωργίου Πάντζα προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την ενδεχόµενη κα-
τάργηση της Διεύθυνσης Ειδικής Αγωγής του Υπουργείου
Παιδείας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 735/ 11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων κ. Παύλου Χαϊκάλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε τις αρµοδιότητες της Τράπεζας της Ελλάδος στην πε-
ρίπτωση του Επικουρικού Κεφαλαίου, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 744/ 11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου –
Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων και Οικονοµικών, σχετικά µε την απόφαση Πολυµελούς
Πρωτοδικείου Αθηνών για το έκτακτο ειδικό τέλος ηλεκτροδο-
τούµενων δοµηµένων επιφανειών (ΕΕΤΗΔΕ), δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 748/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής
Αριστεράς κ. Αικατερίνης Μάρκου προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε τη συνταγογράφηση βάσει της δραστικής ουσίας, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Η έκτη µε αριθµό 757/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας  κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τα προβλήµατα των
εργαζοµένων στα καταστήµατα ΙΚΕΑ, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Αρκετά κωλύµατα Υπουργών. Πρέπει να βρουν χρόνο να έρ-
χονται και στη Βουλή, διαφορετικά δεν επιτελούµε το ρόλο µας.

Ακολουθεί η πρώτη µε αριθµό 737/11-12-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου της –τυχερής, θα έλεγα- Βουλευτού Α’�
Αθήνας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον
Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
σχετικά µε την κατάθεση σχεδίου νόµου για το διαδίκτυο και το
ηλεκτρονικό έγκληµα.

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Κωνσταντίνος Καραγκούνης.

Κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο να αναπτύξετε την επίκαιρη
ερώτησή σας για δύο λεπτά.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Θα σχολιάσω αυτό που είπατε, κύριε Πρό-
εδρε, ότι όντως δεν είναι ωραίο για το Βουλευτή να µην µπορεί
να αντιπροσωπεύσει το λαό του στην πολύ σηµαντική διαδικασία
της Βουλής, που είναι ο κοινοβουλευτικός έλεγχος.

Έρχοµαι στην ερώτησή µου. Το Σεπτέµβριο του 2011 ο τότε
Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Μιλτιάδης Παπαϊωάννου συνέστησε
νοµοπαρασκευαστική επιτροπή µε αντικείµενο τον εξορθολογι-
σµό διατάξεων που αφορούν στο ηλεκτρονικό έγκληµα και την
αποτελεσµατική προστασία των θυµάτων, καθώς και των διατά-
ξεων που αφορούν στις περιπτώσεις αναγκαίας άρσης του απορ-
ρήτου.

Η επιτροπή αυτή, στην οποία µετείχαν εξειδικευµένοι στο θέµα
αυτό και πολύ έµπειροι διακεκριµένοι επιστήµονες, κατήρτισε
µετά από σύντοµο χρονικό διάστηµα ένα σχέδιο νόµου και το κα-
τέθεσε στον τότε Υπουργό Δικαιοσύνης, πάλι τον κ. Παπαϊωάν-
νου, το Νοέµβριο του 2011.

Από τότε αγνοείται παντελώς η τύχη αυτού του πορίσµατος
της επιτροπής, παρ’ ότι αφορά σε ένα εξαιρετικά επίκαιρο θέµα
των καιρών µας, καθώς -όπως ξέρουµε όλοι- οι µορφές του ηλε-
κτρονικού εγκλήµατος έχουν πάρει καλπάζουσα µορφή και πολ-
λαπλασιάζονται τα αθώα θύµατα, που είναι οι πολίτες, κυρίως η
νεολαία, αλλά πολλές φορές και µικρά παιδιά.

Επίσης, τονίζεται ότι από το 2001 δεν έχει η Ελλάδα φέρει στο
Δίκαιό της την εφαρµογή της Συνθήκης της Βουδαπέστης για το
ίδιο θέµα, την προστασία, δηλαδή, από το ηλεκτρονικό έγκληµα,
που υπεγράφη από είκοσι έξι χώρες-µέλη -επαναλαµβάνω από
το 2001- και είµαστε –λυπάµαι που θα το πω- η µοναδική χώρα
από αυτές, που σε επίπεδο Υπουργών το 2001 υπέγραψαν τη
Συνθήκη της Βουδαπέστης, που δεν την έχουµε φέρει ακόµα
στην ελληνική νοµοθεσία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κύριε Υπουργέ,  έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-

νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Θέλω να ευχαριστήσω την εξαίρετη συνάδελφο, την κ. Πιπιλή,
για τη συγκεκριµένη επίκαιρη ερώτηση που κατέθεσε, διότι είναι
ένα ζήτηµα πραγµατικά πολύ ευαίσθητο. Αφορά έγκληµα, το
οποίο είναι πολύ εξειδικευµένο. Συνεχώς αλλάζει η τεχνολογική
ανάπτυξη και εξέλιξη, όπως ξέρετε, και αυτό κάνει ακόµα πιο δύ-
σκολο τον εντοπισµό τέτοιων αξιόποινων πράξεων, που γίνονται
στον κυβερνοχώρο. Και σαφώς κάθε χρόνο που περνάει θα είναι
και πολύ πιο δύσκολο να εντοπίσουµε τέτοιες αξιόποινες πράξεις.

Έχετε δίκιο ότι η συγκεκριµένη νοµοπαρασκευαστική επι-
τροπή όντως συνεστήθη στις 8-8-2011 και λειτούργησε στο
Υπουργείο µας µε αντικείµενο τον εξορθολογισµό των διατά-
ξεων, που αφορούν το ηλεκτρονικό έγκληµα και την αποτελεσµα-
τική προστασία των θυµάτων, καθώς και των διατάξεων που
αφορούν στις περιπτώσεις της αναγκαίας άρσης του απορρήτου
-ο ν.2225�1994- και παρέδωσε στις 4-1-2012 σχετικό σχέδιο
νόµου.

Είναι αναγκαίο και αποτελεί πεποίθηση του Υπουργείου µας
ότι χρειάζεται άµεση λήψη νοµοθετικών µέτρων για την ενσωµά-
τωση στην ελληνική νοµοθεσία των θετικών πράξεων διεθνών ορ-
γανισµών αρµοδιότητας του Υπουργείου µας, µεταξύ αυτών και
της σύµβασης του Συµβουλίου της Ευρώπης για το ηλεκτρονικό
έγκληµα στον κυβερνοχώρο και του πρόσθετου πρωτοκόλλου
της σχετικά µε την ποινικοποίηση πράξεων ρατσιστικής και ξε-
νοφοβικής φύσεως, που διαπράττονται µέσω συστηµάτων υπο-
λογιστών.

Όντως υπήρξε καθυστέρηση να έλθει αυτό το σχέδιο νόµου
στη Βουλή. Είναι από τις πρώτες προτεραιότητες µαζί µε άλλες
τέσσερις αποφάσεις-πλαίσιο, οι οποίες την επόµενη εβδοµάδα
θα έλθουν στη Βουλή προς ψήφιση.

Όντως, χρειάζεται ένα ισχυρό δίχτυ προστασίας των πολιτών,
που βέβαια πρέπει να ξέρετε ότι στην ελληνική νοµοθεσία αυτό
προβλέπεται από το ν. 2472/1997, το ν. 2867/2000, το ν. 2819/
2000, το ν. 3115/2003, το ν. 3431/2006, το ν. 3471/2006 και το ν.
3917/2011. 

Το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου θα πρέπει γρήγορα να έρθει
στη Βουλή -και θα έρθει στη Βουλή- για να µπορούν και οι πολί-
τες να έχουν ένα ευρύτερο –θα το επαναλάβω- πλαίσιο και δίχτυ
προστασίας εν όψει, βεβαίως, του συγκεκριµένου εγκλήµατος
που είναι και ειδικό και πολύ δύσκολο να εντοπιστεί. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρία Πιπιλή, έχετε

το λόγο. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κύριε Υπουργέ, τουλάχιστον κάτι κερδί-

σαµε –µιλάω εκ µέρους των πολιτών- από τη στιγµή που θα έρθει
στη Βουλή των Ελλήνων αυτό το σχέδιο νόµου που θα βελτιώσει
και θα χαλιναγωγήσει σε ένα βαθµό αυτό το ανεξέλεγκτο του
διαδικτύου. 

Με την ευκαιρία, όµως, πρέπει να πούµε δυο λόγια γι’ αυτό.
Υπάρχουν τροµερές δυσκολίες και εµπόδια στην αντιµετώπιση
γενικότερα του ηλεκτρονικού εγκλήµατος. 
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Από το 2005 που ιδρύθηκε η Αρχή Διατήρησης Απορρήτου των
Επικοινωνιών –η περίφηµη ΑΔΑΕ- εκδόθηκε το π.δ. 47/2005,
όπως γνωρίζετε, που καθιστά το διαδίκτυο απόρρητο, έτσι ώστε
για να εντοπιστεί ο δράστης, θα πρέπει να γίνει άρση απορρήτου
µε όλες τις νόµιµες διαδικασίες. Αναφέρεται σε συγκεκριµένα
κακουργήµατα, όπως είναι η πορνογραφία, η τροµοκρατία, η παι-
δεραστία, θέµατα εθνικής ασφάλειας κ.λπ..

Όµως, εδώ πρέπει να σας επιστήσω την προσοχή στο εξής.
Περίπου το 98% των γενικότερα ποινικά κολάσιµων µέσω του
διαδικτύου εγκληµάτων παραµένει ανεξιχνίαστο, γιατί δεν αίρε-
ται το απόρρητο, παρ’ ότι πολλές φορές η Δίωξη Ηλεκτρονικού
Εγκλήµατος είναι σε θέση να το εξιχνιάσει. 

Αναφέροµαι σε τραγικά περιστατικά που είναι καταγεγραµ-
µένα. Ανήλικη δεκατεσσάρων ετών απήχθη, ειδοποίησε µε το κι-
νητό τη µητέρα της και ειδοποιήθηκε η Υπηρεσία Ηλεκτρονικού
Εγκλήµατος να εντοπίσει το σήµα. Η ΑΔΑΕ είχε δεσµεύσει τις
εταιρείες κινητής τηλεφωνίας -οι οποίες νοµίµως ακούν τι λέει η
ΑΔΑΕ- και επειδή φοβήθηκαν τα τρελά πρόστιµα που προβλέπει
η ΑΔΑΕ µε το προεδρικό διάταγµα δεν έγινε η άρση απορρήτου
την ώρα που έπρεπε να γίνει, µε αποτέλεσµα η ανήλικη να βρεθεί
πεταµένη, βιασµένη σε µία πλατεία. 

Προσέξτε άλλα περιστατικά. Θυµόµαστε στην Αµερική το
παιδί –και έχουν γίνει απόπειρες και στην Ελλάδα- που από τη
διαπόµπευση από ανήλικους συµµαθητές του αναγκάστηκε να
αυτοκτονήσει. Δεν µπόρεσε να ανεχθεί αυτού του είδους τη δια-
πόµπευση. 

Υπάρχουν πολίτες, κύριε Υπουργέ, κύριε Πρόεδρε, που δια-
ποµπεύονται καθηµερινά για επαγγελµατικούς ή άλλους λόγους
στο διαδίκτυο. Καταθέτουν τα βιογραφικά τους, για να βρουν ερ-
γασία –υπάρχουν δεδοµένα για αυτά που σας λέω- και οι εται-
ρείες που θέλουν να τους προσλάβουν πατώντας στο Google το
όνοµα –π.χ. Φωτεινή Πιπιλή- βλέπουν στο διαδίκτυο ότι είναι απα-
τεώνες, κ.λπ. και δεν τους προσλαµβάνουν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Έχουµε, λοιπόν, καθηµερινά συνολικές διαποµπεύσεις –τελει-
ώνω- και πρέπει να αποφασίσουµε ποια είναι η ανώτερη αρχή.
Είναι οι Εισαγγελείς του Αρείου Πάγου, ο Σανιδάς και ο Τέντες,
που έχουν γνωµοδοτήσει ως υπέρτατη δικαστική αρχή ότι αντί-
θετα µε το προεδρικό διάταγµα της ΑΔΑΕ δεν υφίσταται απόρ-
ρητο, καθώς ό,τι δηµοσιεύεται στο διαδίκτυο είναι στην κοινή
θέα; Απόρρητο κατά τον Άρειο Πάγο, υπάρχει µόνο στην επικοι-
νωνία µέσω ηλεκτρονικού ταχυδροµείου, τηλεφώνου ή πρόσωπο
µε πρόσωπο. 

Πρέπει άµεσα να συζητήσουµε στη Βουλή, τελικά τι υπερι-
σχύει για την προστασία του πολίτη, ενήλικου ή ανήλικου, αυτό
που λέει η ανώτατη δικαστική εξουσία, ο Πρόεδρος του Αρείου
Πάγου ή η νοµολογία του προεδρικού διατάγµατος του 2005,
που λέει ότι αν ο πάροχος -η «COSMOTE», η «VODAFONE», o
OTE, όλες αυτές- δώσει τα στοιχεία για ένα έγκληµα στη Διεύ-
θυνση Ηλεκτρονικού Εγκλήµατος, θα «φάει» θηριώδη πρόστιµα;

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κύριος Υφυπουργός για τη δευτερολογία του. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-

νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Έχει δίκιο η κυρία συνάδελφος ότι πρέπει άµεσα στη Βουλή
να συζητήσουµε αυτά τα ζητήµατα και όχι µόνο να τα συζητή-
σουµε αλλά να νοµοθετήσουµε άµεσα, για να δώσουµε ένα µε-
γαλύτερο δίχτυ προστασίας σε ποινικής φύσης αδικήµατα που
αφορούν και παιδιά, παιδικές ψυχές -που είναι το κυριότερο και
έχουν µία ευρύτερη ευαισθησία- αλλά και όλους τους πολίτες. 

Λέµε, λοιπόν, ότι πρέπει να γίνει µια µεταρρύθµιση όσον
αφορά τη νοµοθεσία για την άρση του απορρήτου των επικοινω-
νιών. Όντως υπάρχει µία εξειδικευµένη και, θα έλεγα, περιορι-
στική απαρίθµηση των αδικηµάτων που αφορά, όπως είπατε και
εσείς, ανθρωποκτονίες, εκβιασµούς, σωµατεµπορία, οργανω-
µένο έγκληµα ή παράβαση νοµοθεσίας για την εθνική ασφάλεια.
Θα πρέπει άµεσα να συζητήσουµε και να νοµοθετήσουµε, για να

διευρύνουµε αυτά τα όρια και να καλύψουµε περισσότερα ποι-
νικά αδικήµατα και να διασφαλίσουµε καλύτερη προστασία για
τον πολίτη. 

Βεβαίως και για τον κυβερνοχώρο χρειάζεται µία εναρµονι-
σµένη νοµοθεσία, γιατί ξέρετε ότι υπάρχει και το διασυνοριακό
έγκληµα. Δεν αφορά µόνο ένα έγκληµα ή ένα ποινικό αδίκηµα
που θα γίνει εδώ αλλά αφορά και άλλες χώρες, οπότε χρειάζεται
µία εναρµόνιση. Εµείς όµως οφείλουµε να παρέχουµε ιδιαίτερη
προστασία στους πολίτες όσον αφορά τέτοια αδικήµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 751/11-12-2012 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Μεσσηνίας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου
κ. Αθανασίου Πετράκου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση της ΕΥΔΑΠ.

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Καλογιάννης.
Το λόγο έχει ο κ. Πετράκος για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώ-

τησή του σε δύο λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η απάντηση που έδωσε πριν από µία εβδο-

µάδα περίπου ο Επίτροπος της Ευρωπαϊκής Ένωσης στον Ευ-
ρωβουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ Νίκο Χουντή, σχετικά µε τα χρέη των
δήµων και των φορέων του δηµοσίου προς την ΕΥΔΑΠ, επιβε-
βαιώνει για µια ακόµη φορά ότι η Κυβέρνηση, όταν µιλάει για
αποκρατικοποιήσεις, αυτό σηµαίνει όχι απλά ξεπούληµα των δη-
µοσίων επιχειρήσεων και της δηµόσιας περιουσίας αλλά και χά-
ρισµα και µάλιστα µε προίκα στους ιδιώτες αγοραστές, παρ’ ότι
έχει καταργηθεί η προίκα γενικώς.

Τα στοιχεία είναι αποκαλυπτικά. Το ΤΑΥΠΕΔ έχει βγάλει την
ΕΥΔΑΠ στο σφυρί µε 250 εκατοµµύρια ευρώ και ο «αγοραστής»
-εντός εισαγωγικών, λέµε εµείς- που θα την αγοράσει, δηλαδή
που θα την χαρίσετε, θα εισπράξει µε το «καληµέρα» µέσα σε
ενενήντα µέρες 550 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτό θα γίνει, διότι απλά
από τις 16 Μαρτίου αλλάζει ο κανονισµός της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και µε µία απλή νοµική κίνηση κατά των οφειλετών, θα ει-
σπράξει µέσα σε ενενήντα µέρες υπερδιπλάσιο ποσό από αυτό
που θα δώσει για την ΕΥΔΑΠ. 

Προικίζετε δηλαδή τον ιδιώτη µε µία εταιρεία που διαχειρίζεται
το βασικό κοινωνικό αγαθό, το νερό, το οποίο προµηθεύονται
τεσσεράµισι εκατοµµύρια κάτοικοι της Αττικής, έχει δύο εκατοµ-
µύρια παροχές, έχει δέκα χιλιάδες χιλιόµετρα δίκτυο ύδρευσης,
τεράστιες εγκαταστάσεις επεξεργασίας νερού για 1 εκατοµµύ-
ριο επτακόσιες χιλιάδες κυβικά νερό την ηµέρα. Έχει τεράστιες
εγκαταστάσεις όχι µόνο στον τοµέα της ύδρευσης αλλά και στον
τοµέα της αποχέτευσης. Κατά συνέπεια, όλη η αξία της ΕΥΔΑΠ
υπολογίζεται στα εξίµισι δισεκατοµµύρια, από ανθρώπους που
γνωρίζουν τα πράγµατα. 

Κατόπιν των παραπάνω, σας ερωτούµε τα εξής: Γιατί η Κυβέρ-
νηση, προχωρά σε µία άκρως επιζήµια για το δηµόσιο αλλά και
για το λαό εκποίηση της ΕΥΔΑΠ και ιδιωτικοποιεί το κατεξοχήν
δηµόσιο κοινωνικό αγαθό που είναι το νερό; 

Θα αποφασίσετε επιτέλους, µε βάση τις δυνατότητες που σας
παρέχονται τώρα, όχι µόνο να µην την ξεπουλήσετε αλλά η Κυ-
βέρνηση να σταµατήσει τη διαδικασία εκποίησης και να προχω-
ρήσει στην απόκτηση του 100% των µετοχών δίνοντας απλά 174
εκατοµµύρια; Και στη συνέχεια θα µπει σε µια διαδικασία διακα-
νονισµού µε τους φορείς του δηµοσίου για να εισπράξει τα υπό-
λοιπα.

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, να πω και κάτι ακόµα, µε την
ευκαιρία που είστε εδώ, κύριε Υφυπουργέ, αφού ο κ. Χατζηδάκης
δεν µας έκανε τη χάρη να µας δεχτεί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Μην πείτε για την
Ολυµπία Οδό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Θέλω να κάνω µία άκρως επίκαιρη
αναφορά. Σε σχέση µε το µέγα κούρεµα της Ολυµπίας Οδού
µέχρι την Πάτρα που κάνατε, δεν είναι δυνατόν στα «καλά», οι
τράπεζες και οι παραχωρησιούχοι να τα θέλουν όλα δικά τους
και στα δύσκολα, να είναι όλα εις βάρος του λαού.
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Αφού τα θέλουν στα καλά δικά τους όλα, πρέπει και στα δύ-
σκολα να είναι δικά τους. Εσείς, όµως, λέτε στα καλά για πάρτι
τους -διόδια δισεκατοµµυρίων εισπράττει η Ολυµπία Οδός από
τα διόδια της Κορίνθου, στα οποία κινούνται εκατοµµύρια αυτο-
κίνητα το χρόνο- και στα δύσκολα τώρα ο δρόµος µόνο µέχρι την
Πάτρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Πετράκο,
τώρα αναπτύσσετε τι;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Και η υπόλοιπη Πελοπόννησος τε-
λεία και παύλα.

Σας ευχαριστώ και ελπίζω να µας δώσετε µια απάντηση, γιατί
περιµέναµε τον κ. Χατζηδάκη δεκαπέντε µέρες να συναντηθεί
µαζί µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ωραία, είχαµε και µια
δεύτερη ερώτηση.

Κύριε Υπουργέ, έχετε την ευκαιρία να απαντήσετε και σε δύο
ερωτήσεις ταυτόχρονα, οπότε θα είναι πιο ενδιαφέρουσα εδώ η
συνεδρίαση.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να δώσω ορισµένα στοιχεία για την
ΕΥΔΑΠ. Πράγµατι, το θέµα των αυτοκινητοδρόµων είναι πολύ µε-
γάλο, πολύ σύνθετο, εξαιρετικά ενδιαφέρον, αφορά όλη τη χώρα
και ακολουθεί και άλλη ερώτηση µε τον συνάδελφο από την
Ηλεία. Συνεπώς, θα συζητήσουµε και αυτό το θέµα.

Σε ό,τι αφορά την ΕΥΔΑΠ, γνωρίζετε ότι η Κυβέρνηση προωθεί
ένα πρόγραµµα αποκρατικοποιήσεων µε στόχο την προσέλκυση
επενδύσεων, την αύξηση των εσόδων για το ελληνικό δηµόσιο
που τόσο ανάγκη έχει, και τη βελτίωση των παρεχόµενων υπη-
ρεσιών προς τον πολίτη.

Σε ό,τι αφορά την ΕΥΔΑΠ, το δηµόσιο έχει µεταβιβάσει το σύ-
νολο των µετοχών του στο ΤΑΙΠΕΔ, στο Ταµείο Αξιοποίησης Ιδιω-
τικής Περιουσίας του Δηµοσίου. Η πώληση των µετοχών της
ΕΥΔΑΠ περιλαµβάνεται στο πρόγραµµα αποκρατικοποιήσεων,
το οποίο έχει ψηφιστεί από το ελληνικό Κοινοβούλιο το 2011. Μέ-
ληµα της Κυβέρνησης, είναι στον τοµέα αυτό να διασφαλιστεί η
δηµόσια υγεία, να προστατευθούν οι πολίτες, οι καταναλωτές
και η οµαλή λειτουργία της αγοράς. Παράλληλα, επιχειρείται η
προσέλκυση επενδυτών οι οποίοι θα αναλάβουν και τις απαιτού-
µενες επενδύσεις που έχει ανάγκη η συγκεκριµένη εταιρεία, τις
οποίες επενδύσεις, αδυνατεί το ελληνικό δηµόσιο, ειδικά στη ση-
µερινή κατάσταση, να κάνει.

Το ελληνικό δηµόσιο, αγαπητέ συνάδελφε, έχει σηµαντικές
οφειλές, δυστυχώς, προς την ΕΥΔΑΠ. Πολλοί δήµοι, έχουν ακό-
µη µεγαλύτερες οφειλές προς την ΕΥΔΑΠ και δεν τις εξοφλούν,
παρά το γεγονός ότι τις εισπράττουν από τους πολίτες. Για το
θέµα αυτό, όπως γνωρίζετε, έχει παρέµβει ήδη ο οικονοµικός ει-
σαγγελέας.

Αναρωτιέµαι, λοιπόν, σχετικά µε το θέµα το οποίο θέσατε, πώς
η εξαγορά του ποσοστού µειοψηφίας από το ελληνικό δηµόσιο,
θα εξασφάλιζε τον τερµατισµό των συγκεκριµένων πρακτικών,
πώς δηλαδή ξαφνικά θα άρχιζαν οι δήµοι να πληρώνουν τα οφει-
λόµενα στην ΕΥΔΑΠ.

Στο ΤΑΙΠΕΔ επεξεργάζονται εναλλακτικές λύσεις σε ό,τι
αφορά το θέµα της πώλησης των µετοχών της ΕΥΔΑΠ και βε-
βαίως, το διοικητικό συµβούλιο του ταµείου θα πάρει τις αποφά-
σεις που πρέπει να πάρει µε γνώµονα το συµφέρον της ΕΥΔΑΠ,
τη µελλοντική της ανάπτυξη, το συµφέρον των καταναλωτών.
Δεν τίθεται θέµα ούτε ξεπουλήµατος ούτε εκποιήσεως της
ΕΥΔΑΠ.

Το ταµείο, τηρώντας απαρέγκλιτα τις διαδικασίες της διαφά-
νειας και της δηµοσιότητας, θα προβεί σε δηµόσιο διεθνή δια-
γωνισµό, µε στόχο να προσελκύσει όσο το δυνατόν περισσότε-
ρους επενδυτές, έτσι ώστε να υπάρξει και µεγιστοποίηση του αν-
ταγωνισµού µεταξύ των δυνητικών επενδυτών.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.

Κύριε Πετράκο, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά, για τη δευτερο-
λογία σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ και πάλι, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, η απάντησή σας ουσιαστικά, κατά την άποψή
µας, δεν είναι καθόλου ικανοποιητική και δεν απαντάει στα ου-
σιώδη. Θέλω, όµως, πριν περάσω σε αυτό, να σας πω ότι εµείς
δεν διαφωνούµε απλά και µόνο µε το τίµηµα, επειδή το τίµηµα
είναι πολύ χαµηλό. Εµείς είµαστε ριζικά αντίθετοι στην ιδιωτικο-
ποίηση των βασικών κοινωνικών αγαθών. Πρώτον, γιατί είναι κοι-
νωνικά αγαθά και δεν µπορούν να µετατρέπονται σε εµπορεύ-
µατα. Το υπ’ αριθµόν ένα είναι το νερό. Δεύτερον είµαστε αντί-
θετοι στο ξεπούληµα δηµόσιων επιχειρήσεων, οι οποίες διαχει-
ρίζονται αυτά τα κοινωνικά αγαθά. Τρίτον, είµαστε αντίθετοι,
γιατί ξεπουλάτε κερδοφόρες επιχειρήσεις και τέταρτον, γιατί τις
χαρίζετε, όπως σας είπα.

Διότι, κύριε Υπουργέ, τα στοιχεία είναι καταλυτικά. Το ΤΑΙΠΕΔ
λέει ότι µε 250 εκατοµµύρια αποτιµά να ξεπουλήσει την ΕΥΔΑΠ,
δηλαδή, τριάντα φορές λιγότερο από την πραγµατική της αξία.
Αυτό σηµαίνει πολύ λιγότερο από όσο κόστισαν δύο από τα τρία
κέντρα επεξεργασίας λυµάτων.

Τι είναι αυτό; Είναι προστασία του δηµοσίου συµφέροντος;
Εµείς φυσικά, όπως σας είπαµε, ακόµα και να καθόριζε τριάντα
φορές παραπάνω τιµή, θα ήµασταν αντίθετοι να πουληθεί η
ΕΥΔΑΠ, γιατί, όπως σας είπα, ιδιωτικοποιείται το υπ’ αριθµόν ένα
κοινωνικό αγαθό. Και αυτό δεν το λέµε µόνο εµείς. Το λένε πλέον
όλοι, εκτός από όσους είναι δογµατικοί του νεοφιλελευθερισµού,
γιατί γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι όπου έγινε ιδιωτικοποίηση
εταιρείας υδάτων, είχαµε σοβαρά προβλήµατα. Υπήρξε και αύ-
ξηση των τιµολογίων.

Επίσης, θέλω να µου απαντήσετε σε κάτι, κύριε Υπουργέ. Έχω
κάποιες πληροφορίες ότι εχθές το βράδυ έγινε σύσκεψη γενικών
διευθυντών στην ΕΥΔΑΠ, για να αυξηθούν οι τιµές του νερού.
Ισχύει;

Πέρα από την αύξηση των τιµολογίων, είχαµε µείωση της ποι-
ότητας του νερού µε αρνητικές συνέπειες για τη δηµόσια υγεία
και είχαµε και οικονοµικά σκάνδαλα. Γι’ αυτό, σε πολλά µέρη,
όπως για παράδειγµα στο Παρίσι, γίνεται ξανά δηµόσια η εκεί
ΕΥΔΑΠ. Είναι αδιανόητο, δηλαδή, την ώρα που έξι χιλιάδες νοι-
κοκυριά στην Αττική στερούνται του πιο βασικού κοινωνικού αγα-
θού, του νερού, γιατί δεν έχουν να πληρώσουν –εχθές το είπε ο
Πρόεδρος της ΕΥΔΑΠ στην τηλεόραση- εσείς να προχωράτε
στην ιδιωτικοποίηση, η οποία θα αυξήσει επιπλέον τα τιµολόγια
και θα στερήσει από τον κόσµο το βασικό κοινωνικό αγαθό.

Εµείς, λοιπόν, σας λέµε ότι δεν πρέπει να προχωρήσετε σ’
αυτό το έγκληµα. Θα κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν να το αποτρέ-
ψουµε, για να µην προχωρήσει η ιδιωτικοποίηση της ΕΥΔΑΠ,
προκειµένου ουσιαστικά να µη χαρίσει το ΤΑΙΠΕΔ την ΕΥΔΑΠ και
δώσει και προίκα στον αγοραστή, όπως σας είπα!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν για σταδιακή επανάκτηση από
το δηµόσιο όλων των µετοχών της ΕΥΔΑΠ. Για µία ΕΥΔΑΠ 100%
δηµόσια και κοινωνική, που θα εξασφαλίζει και την ορθολογική
διαχείριση των υδατικών αποθεµάτων και θα δίνει τη δυνατότητα
και στο πιο φτωχό νοικοκυριό να έχει νερό, που είναι το υπ’ αριθ-
µόν ένα κοινωνικό αγαθό. Τέλος, θα παλέψουµε για µία ΕΥΔΑΠ
που θα διασφαλίζει και ποιοτικές υπηρεσίες ύδρευσης και απο-
χέτευσης σε όφελος των πολιτών και όχι υπέρ κάποιων µικρο-
συµφερόντων ή άλλων συµφερόντων που για κάποιες δεκαετίες
λυµαίνονταν την ΕΥΔΑΠ, όπως και άλλες δηµόσιες επιχειρήσεις.

Για µία ακόµα φορά σας τονίζουµε ότι το νερό δεν είναι εµπό-
ρευµα, αλλά είναι το βασικότερο κοινωνικό αγαθό που είναι απα-
ραίτητο για τη ζωή. Αυτό το καθολικό δικαίωµα των πολιτών για
φθηνό, σε επάρκεια, ποιοτικό και µε ορθολογική διαχείριση κοι-
νωνικό αγαθό, ο ΣΥΡΙΖΑ θα το προστατεύει και θα κάνει ό,τι είναι
δυνατόν για να µην ξεπουληθεί.

Περιµένω, βέβαια και την απάντησή σας στο δεύτερο θέµα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Πετράκο.
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Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Κύριε Πρόεδρε, αγαπητέ συνάδελφε, θα επαναλάβω ότι
δεν χαρίζεται απολύτως τίποτα ούτε εκποιείται. Μα, δεν έχει καν
κινηθεί η διαδικασία του διαγωνισµού. Γιατί θέλετε να προκατα-
λάβετε τα πράγµατα;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ο κ. Στουρνάρας µέσω του ΤΑΙΠΕΔ
λέει για 250 εκατοµµύρια ευρώ! Είναι στα χαρτιά του ΤΑΙΠΕΔ και
στα αγγλικά µάλιστα, κύριε Υπουργέ!

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Επιτρέψτε µου να σας πω ότι δεν έχει καν κινηθεί, ακόµη
µέχρι σήµερα που µιλάµε, η σχετική διαδικασία. Ας κινηθεί η δια-
δικασία, ας προχωρήσουν τα πράγµατα και µπορούµε να συζη-
τήσουµε ξανά το θέµα, το οποίο προφανώς είναι πάρα πολύ
ενδιαφέρον.

Σήµερα, βρισκόµαστε στη διαδικασία να προχωρήσει µία ρυθ-
µιστική αρχή σε ό,τι αφορά τη διαχείριση των υδάτων. Είναι ένα
θέµα το οποίο απασχολεί και το Υπουργείο Ανάπτυξης και το
Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής
και µάλιστα, πρόταση δική µας ήταν το ρόλο της Ρυθµιστικής
Αρχής σε ό,τι αφορά τα ύδατα να τον παίξει η Ειδική Γραµµατεία
Υδάτων του Υπουργείου Περιβάλλοντος, µε παράλληλη διατή-
ρηση ορισµένων αρµοδιοτήτων στους καθ’ ύλην αρµόδιους φο-
ρείς είτε αυτό είναι το Υπουργείο Ανάπτυξης που έχει για
παράδειγµα τόσα χρόνια την εποπτεία της ΕΥΔΑΠ και µέχρι πρό-
σφατα και της ΕΥΑΘ είτε το Υπουργείο Εσωτερικών το οποίο έχει
την εποπτεία των ΔΕΥΑ σε όλη τη χώρα είτε το Υπουργείο Γεωρ-
γίας το οποίο έχει την εποπτεία των φορέων, οι οποίοι ασχολούν-
ται µε τις γεωτρήσεις.

Διότι υπάρχει ένα πολύ µεγάλο ζήτηµα στη χώρα το οποίο, δυ-
στυχώς, δεν το έχουµε λύσει και έχει να κάνει µε την τιµολόγηση
του νερού, µε την επανάκτηση του περιβαλλοντικού κόστους
κοκ. 

Οι συζητήσεις µεταξύ του Υπουργείου µας και του Υπουργείου
Περιβάλλοντος είναι σε πολύ καλό δρόµο, σε ένα προχωρηµένο
στάδιο και πιστεύω ότι το αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα θα
έχουµε προχωρήσει στη σύσταση αυτής της Ρυθµιστικής Αρχής
Υδάτων. 

Επίσης, επιτρέψτε µου να σας πω, αγαπητέ συνάδελφε, ότι
δεν συµφωνώ µε την άποψή σας για τους αυτοκινητόδροµους.
Όµως, επιτρέψτε µου να αναπτύξουµε αυτήν την ερώτηση µε το
συνάδελφο κ. Κουτσούκο. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε Υπουργέ. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, να µη γίνει σαν τη

ΡΑΕ, η οποία ΡΑΕ…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Πετράκο, δεν

έχετε το λόγο. Γνωρίζετε ότι δεν υπάρχει αυτή η διαδικασία
τώρα. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Πριν προχωρή-

σουµε, λοιπόν, στην επόµενη ερώτηση, θα ήθελα να κάνω προς
το Σώµα την εξής ανακοίνωση:

Ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ιωάννης Στουρνάρας κατέθεσε τα
παρακάτω σχέδια νόµου: 

α.«Για την κύρωση του απολογισµού του Κράτους οικονοµικού
έτους 2011».

β. «Για την κύρωση του Ισολογισµού του Κράτους του οικονο-
µικού έτους 2011». 

Βέβαια, έχουµε ήδη ψηφίσει τον προϋπολογισµό για το 2012. 
Παραπέµπονται, λοιπόν, στην Επιτροπή Απολογισµού και Γε-

νικού Ισολογισµού του Κράτους και Ελέγχου Εκτέλεσης του
Προϋπολογισµού του Κράτους. 

Επειδή επί χρόνια ασχολιόµουν µ’ αυτό το θέµα στην αρµόδια
επιτροπή, θα ήθελα να επισηµάνω τη σοβαρότητά του, κύριε συ-
νάδελφε. Πρόκειται για τον απολογισµό του κράτους για το 2011.

Επίσης, η Βουλευτής Φθιώτιδας κ. Μακρή Θεοδώρου ζητεί
άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια. 
Επόµενη είναι η έβδοµη µε αριθµό 718/10-12-2012 επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Ηλείας
κ. Ιωάννη Κουτσούκου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνι-
στικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τα
δηµοσιεύµατα για αρνητική εξέλιξη στη διαπραγµάτευση για την
Ολυµπία Οδό. 

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων Υπουργός κ.
Σταύρος Καλογιάννης. 

Κύριε Κουτσούκο, έχετε το λόγο για να αναπτύξετε την ερώ-
τησή σας. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Όταν την προηγούµενη εβδοµάδα κατέθεσα αυτήν την επί-

καιρη ερώτηση, εκφράζοντας τους φόβους µου λόγω δηµοσιευ-
µάτων, που αφορούσαν την εξέλιξη της διαπραγµάτευσης για
την Ολυµπία Οδό -τα οποία έλεγαν ότι θα περικοπεί το φυσικό
αντικείµενο και το έργο θα σταµατήσει στην Πάτρα- δεν περίµενα
ότι µόλις χθες ο κ. Χατζηδάκης ανακοινώνοντας την καλή είδηση,
θα µας έφερνε µαύρα µαντάτα στην Ηλεία, στη Δυτική Ελλάδα
και σε όλη την Πελοπόννησο. 

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας πω ότι στην Ηλεία επικρατεί
κλίµα οργής και αγανάκτησης. Οι τίτλοι των εφηµερίδων και των
µέσων µαζικής ενηµέρωσης είναι τίτλοι που αφορούν λέξεις,
όπως «έγκληµα», «ταφόπλακα», «καταδίκη», γιατί ήταν το µόνο
µεγάλο έργο που τελικά θα έφτανε στην Ηλεία, µετά από την
ακύρωση του Αεροδροµίου της Ανδραβίδας και του σιδηροδρό-
µου. Αντικείµενα του Υπουργείου σας είναι όλα αυτά. Ήταν το
µόνο έργο που θα µπορούσε να δώσει τη δυνατότητα στην Ηλεία
να ενταχθεί σε µια αναπτυξιακή διαδικασία, γιατί τώρα καταδι-
κάζεται σε αποµόνωση. Και δεν είναι µόνο ότι η Ηλεία καταδικά-
ζεται σε αποµόνωση, αλλά ότι το έργο συνολικά είναι
ατελέσφορο και αναποτελεσµατικό, διότι δεν υπάρχει ο δρόµος
που συνδέει τις περιοχές της Πελοποννήσου µε την υπόλοιπη
Δυτική Ελλάδα. 

Εσείς µας είχατε πει εδώ –απαντώντας, µάλιστα, σε δική µου
επίκαιρη ερώτηση- αλλά και στη συνάντηση στο Υπουργείο ότι
δώσατε εντολή στο διαπραγµατευτή  να κάνει διαπραγµάτευση
στο σύνολο του έργου, στο φυσικό αντικείµενο.

Η ερώτηση, λοιπόν, είναι τι διαπραγµάτευση έγινε και ποιοι
επέβαλαν τους όρους τους. Οι τράπεζες; Προφανώς οι τράπε-
ζες. Επίσης, ένα άλλο ερώτηµα, κύριε Υπουργέ, είναι µε ποιο επι-
χείρηµα αποδεχθήκατε εσείς αυτήν τη διαπραγµατευτική τακτική
των τραπεζών, θυσιάζοντας ουσιαστικά την Ηλεία και την υπό-
λοιπη Πελοπόννησο για την επανεκκίνηση του έργου. Ή δεν µας
λέγατε αλήθεια ότι δώσατε εντολή στο διαπραγµατευτή για το
σύνολο του έργου ή τώρα πάλι δεν µας λέτε την αλήθεια, βαφτί-
ζοντας την περικοπή του φυσικού αντικειµένου ως µετάθεση του
έργου, χρησιµοποιώντας µάλιστα ψεύτικα επιχειρήµατα ότι
υπάρχουν αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας. Αποφά-
σεις του Συµβουλίου της Επικρατείας υπάρχουν µόνο για τον
Καϊάφα. Είχε συµφωνηθεί σε παλαιότερες συναντήσεις ότι θα
πάµε σε µηδενική λύση στην περιοχή του Καϊάφα και ότι το έργο
θα εκτελεστεί κανονικά. Περιµένουµε, λοιπόν, τις απαντήσεις
σας. 

Θέλω να σας ενηµερώσω ότι αύριο στην Αρχαία Ολυµπία
υπάρχει παµπελοποννησιακή σύσκεψη -και λέω στην Αρχαία
Ολυµπία, γιατί στην Αρχαία Ολυµπία καταλήγει ένα µέρος του
δρόµου και έχει δανείσει το όνοµά της η Αρχαία Ολυµπία- και µε
βάση αυτές τις απαντήσεις σας θα καθορίσουµε αύριο τον τρόπο
που θα αντιδράσουµε µέσα στη βδοµάδα.

Ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κύριε  Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Έχω πει πολλές φορές -όχι µόνον εγώ αλλά και ο ίδιος ο Πρω-
θυπουργός το έχει πει και ο Υπουργός κ. Χατζηδάκης- ότι η επα-
νεκκίνηση των έργων που υλοποιούνται µε συµβάσεις παραχώ-
ρησης αποτελεί πρώτη προτεραιότητα για το Υπουργείο. 

Ταυτόχρονα, έχω πει και θα επαναλάβω και σήµερα ότι πρό-
κειται για ένα εξαιρετικά περίπλοκο, εξαιρετικά σύνθετο ζήτηµα,
καθώς τα έργα έχουν σταµατήσει. Όπως πολύ καλά γνωρίζετε,
εδώ και µια ολόκληρη διετία έχουν συσσωρευτεί πάρα πολλά ζη-
τήµατα. 

Προχθές ανακοινώσαµε µία συµφωνία µε τους παραχωρησι-
ούχους, µε την οποία ολοκληρώθηκε η πρώτη φάση της διαπραγ-
µάτευσης, έγινε το πρώτο σηµαντικό, το πρώτο ουσιαστικό βήµα
για την επανεκκίνηση των έργων. Υπενθυµίζω ότι οι τέσσερις µε-
γάλοι αυτοκινητόδροµοι είναι έργα αυτοχρηµατοδοτούµενα.
Υλοποιούνται σε ποσοστό περίπου 25% µε δηµόσια δαπάνη
µέσω ΕΣΠΑ, κυρίως όµως υλοποιούνται µέσω τραπεζικού δανει-
σµού και µέσω ιδίων κεφαλαίων των παραχωρησιούχων. Συνε-
πώς, η χρηµατοδότηση από τις τράπεζες συνδέεται µε τη βιωσι-
µότητα των συγκεκριµένων έργων, η οποία βιωσιµότητα των
έργων είναι άρρηκτα συνδεδεµένη µε τους κυκλοφοριακούς
φόρτους και κατά συνέπεια, µε τα έσοδα των αυτοκινητοδρόµων.

Οι συµβάσεις παραχώρησης έχουν ενεργοποιηθεί το 2008. Σή-
µερα βρισκόµαστε σε µία εντελώς διαφορετική περίοδο, τόσο
από οικονοµικής, όσο και από κοινωνικής άποψης. Αναφέρω εν-
δεικτικά ότι οι εισροές από τα διόδια έχουν κατά µέσο όρο µει-
ωθεί κατά 45% από το 2008, όταν ενεργοποιήθηκαν οι συγκεκρι-
µένες συµβάσεις.

Δεν συµφωνώ, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, ότι οι τράπεζες επέ-
βαλαν το φυσικό αντικείµενο, διότι η συζήτηση µε τις τράπεζες
τώρα θα γίνει. Το πρώτο ουσιαστικό βήµα έγινε µε τους παρα-
χωρησιούχους. Σήµερα ξεκινάει –έχει ήδη ξεκινήσει, αυτή είναι
η πραγµατικότητα- η συζήτηση για το δεύτερο και τελικό βήµα,
προκειµένου να επανεκκινήσουν οι συγκεκριµένοι άξονες, που
έχει να κάνει µε τη συζήτηση µε τις τράπεζες και µε την Ευρω-
παϊκή Επιτροπή.

Τι πετύχαµε µε τις εταιρείες παραχώρησης; Δύο πολύ βασικά
πράγµατα: 

Πρώτον, το δραστικό περιορισµό των διεκδικήσεων που είχαν
οι παραχωρησιούχοι εις βάρος του ελληνικού δηµοσίου.

Και δεύτερον και πολύ σηµαντικό, ότι κανένα έργο δεν ακυρώ-
νεται. Οι συµβάσεις παρέµειναν, αγαπητέ κύριε  συνάδελφε, ως
είχαν ψηφιστεί. Μετατίθεται όµως χρονικά ένα κοµµάτι στην
Ολυµπία Οδό -και όχι µόνο- και άλλο ένα στον Ε65. Όντως,
έχουµε την απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας για τον
Καϊάφα. Όµως πρέπει να συνεκτιµήσουµε όλα αυτά που προανέ-
φερα. 

Συνεπώς η σύµβαση διατηρείται ως είχε αρχικώς και επανα-
λαµβάνω ότι µετατίθεται χρονικά το συγκεκριµένο κοµµάτι.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε  Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κύριε  συνάδελφε, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όταν ψηφίστηκε αυτή η σύµβαση, κύριε Υπουργέ, είχα πει από

το Βήµα της Βουλής ότι παρά το γεγονός πως έχει τα χαρακτη-
ριστικά µιας λεόντειας σύµβασης -και αντέδρασε τότε ο κ. Σου-
φλιάς- δηλαδή έδινε τη δυνατότητα στους παραχωρησιούχους
και στις τράπεζες να την αναθεωρούν και να διεκδικούν, εν τού-
τοις θα την ψήφιζα για να µην ταυτιστώ µε εκείνη την πρακτική
που είχε καταψηφίσει τη σύµβαση για το Ρίο-Αντίρριο.

Αυτήν τη σύµβαση, λοιπόν, εκµεταλλεύονται αυτήν τη στιγµή
οι παραχωρησιούχοι και οι τράπεζες και σας εκβιάζουν. Γιατί µου
λέτε ότι µέχρι τώρα η διαπραγµάτευση έγινε µε τους παραχω-
ρησιούχους. Έχουν κανένα συµφέρον οι παραχωρησιούχοι, πίσω
από τους οποίους είναι οι τεχνικές εταιρείες, οι εργολάβοι, να
µην εκτελεστούν όλα τα έργα; Προφανώς οι τράπεζες είναι
αυτές που έχουν επιβάλει τους όρους και ας µας λέτε ότι δεν
έχετε συζητήσει ακόµα. 

Ποια είναι τα εργαλεία που έχετε στα χέρια σας, κύριε
Υπουργέ, ως Κυβέρνηση; Είναι η αναχρηµατοδότηση των τρα-
πεζών που θα γίνει µε τη δόση, για την οποία υφίσταται θυσίες ο

ελληνικός λαός, είναι το δάνειο της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επεν-
δύσεων, είναι το ελάχιστο εναποµείναν Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων και το εναποµείναν ΕΣΠΑ. Αυτά τα χρηµατοδοτικά
εργαλεία, σε συνδυασµό µε το χρόνο αξιοποίησης και εκµετάλ-
λευσης του έργου από τις εταιρείες και την τιµή των διοδίων,
κατά την άποψή µου σας έδιναν τα όπλα να διεκδικήσετε και να
απαιτήσετε την εκτέλεση του συνόλου των έργων κάνοντας τις
σχετικές παραχωρήσεις σ’ αυτούς που θα το εκµεταλλευτούν.

Έχω την αίσθηση ότι θυσιάσατε ένα µέρος του έργου, το
οποίο αφορά κατά κύριο λόγο την Ηλεία και καθιστά το έργο ατε-
λέσφορο, όπως σας είπα, γιατί δεν ολοκληρώνεται ο άξονας από
Καλαµάτα-Ηγουµενίτσα και δεν αξιοποιείται συνολικά το Ρίο-Αν-
τίρριο, στο όνοµα ορισµένων συµφερόντων. Επιτρέψτε µου να
έχω αυτήν την άποψη και µακάρι να µε διαψεύσει η πρακτική
σας, γιατί θα δούµε τι σύµβαση θα φέρετε στη Βουλή.

Πρέπει, δε, να σας πω ότι είχα δηλώσει όταν ο κ. Ρέππας µας
είχε πει για τις απαιτήσεις των τραπεζών -γιατί τότε είχε περισ-
σότερη αξία, ως Υφυπουργός Εργασίας όταν ήµουν, γιατί είναι
παλιό το έργο- ότι δεν θα ψηφίσω αυτήν τη σύµβαση. Σας ενη-
µερώνω, λοιπόν, ότι οι συνάδελφοι από την Ηλεία δεν θα ψηφί-
σουν αυτή τη σύµβαση και ελπίζω ότι αυτό το µέτωπο που
συγκροτούµε αύριο στην Ηλεία θα δώσει και άλλες δυνάµεις στο
πλευρό µας, ώστε η σύµβαση να δυσκολευτεί να περάσει στη
Βουλή. Αυτό το διαπραγµατευτικό όπλο της Βουλής των Ελλή-
νων γιατί δεν το χρησιµοποιείτε; 

Γιατί, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, λέτε εσείς προσωπικά στη συ-
νέντευξη που δώσατε ότι «µας ενδιαφέρει η ανάπτυξη των τοπι-
κών κοινωνιών, εκεί που θα περάσει το έργο και µάλιστα αυτών
που έχουν χτυπηθεί ιδιαίτερα»; Η Ηλεία χτυπήθηκε από τις φω-
τιές του ’07, από το σεισµό του ’08 και σας είπα ότι ακυρώθηκε
το σύνολο των έργων. Πώς θα αποκλείσετε µια ολόκληρη πε-
ριοχή που έχει να κάνει µε τα Ιόνια νησιά, έχει να κάνει µε την
αξιοποίηση της Ολυµπίας -το Κατάκολο είναι πρώτο στην κρουα-
ζιέρα- µε τα αγροτικά προϊόντα όλης της περιοχής; Ρήτρες πλη-
ρώνουν σήµερα οι εξαγωγείς της Ηλείας, γιατί επιβαρύνονται µε
τα κοντέινερ, µε τη µεταφορά τους σε ένα δρόµο που, εν πάση
περιπτώσει, εµείς που τον περνάµε κάθε εβδοµάδα κάνουµε το
σταυρό µας.

Έχετε, λοιπόν, τα όπλα στα χέρια σας και ελπίζω αυτή να µην
είναι η τελική σας απόφαση. Διότι αν είναι η τελική απόφαση, θα
δείτε αντιδράσεις που δεν τις έχετε υπολογίσει και ο Πρωθυ-
πουργός κ. Σαµαράς θα τις δει γιατί αφορά και την εκλογική του
περιφέρεια, τη Μεσσηνία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω κατηγορηµατικά, αγαπητέ κύριε
συνάδελφε, ότι αξιοποιούµε όλα τα όπλα τα οποία έχουµε στα
χέρια µας. Όµως δεν πρέπει κι εσείς να ξεχνάτε σε ποια κατά-
σταση βρίσκεται σήµερα η χώρα. 

Σας έδωσα προηγουµένως έναν δείκτη που είναι εξαιρετικά
ενδιαφέρων. Μείον 45% κατά µέσο όρο οι διελεύσεις στους αυ-
τοκινητόδροµους, µείον 45% δηλαδή, κατά µέσο όρο οι εισπρά-
ξεις από τα διόδια. Πρέπει, συνεπώς, να αναπληρωθούν τα
χρηµατοδοτικά κενά που υπάρχουν και στη συγκεκριµένη σύµ-
βαση και στις υπόλοιπες.

Πράγµατι, φροντίσαµε να καλύψουµε όσο το δυνατόν µεγαλύ-
τερο µέρος από το χρηµατοδοτικό κενό το οποίο δηµιουργείται.
Είναι µία πολύ µεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ευρωπαϊκή Τρά-
πεζα Επενδύσεων ήδη έχει πάρει απόφαση, µέσω του διοικητι-
κού της συµβουλίου, να χρηµατοδοτήσει το ελληνικό δηµόσιο µε
650 εκατοµµύρια ευρώ. 

Αξιοποιούµε και το ΕΣΠΑ. Είναι όµως εξαιρετικά δύσκολες οι
σχετικές διαδικασίες, διότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία επί-
σης µετέχει ενεργά και η οποία επίσης θα πρέπει να συµφωνήσει
επί των τελικών κειµένων των συµβάσεων, όπως πολύ καλά γνω-
ρίζετε, διά των αρµοδίων υπηρεσιών της, Γενική Διεύθυνση αγο-
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ράς, Γενική Διεύθυνση ανταγωνισµού κ.ο.κ. -τέσσερις Γενικές Δι-
ευθύνσεις εµπλέκονται, της Ευρωπαϊκής Επιτροπής- ελέγχει,
κάνει φύλλο και φτερό κάθε χρηµατοδότηση προς τα συγκεκρι-
µένα έργα. Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι δεν ακυρώνουµε κανένα
έργο.

Επιτρέψτε µου µια προσωπική τοποθέτηση. Λέτε ότι θα έρθει
η σύµβαση και έτσι όπως έχει, δεν θα την ψηφίσετε. Δηλαδή, θα
ακυρωθεί το έργο. Αυτό προτείνετε; Να καταψηφιστεί η σύµ-
βαση, ακόµη και αν όλα πάνε καλά; Γιατί σας είπα ότι µόνο στο
πρώτο βήµα είµαστε αυτήν τη στιγµή. Το δεύτερο και επίσης ση-
µαντικό βήµα, θα γίνει το αµέσως επόµενο διάστηµα µε τις τρά-
πεζες και την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Τι προτιµάµε; Να µην γίνουν
οι δρόµοι; Να µείνουν ως έχουν; Ποια είναι η τοποθέτησή σας;
Θα ήθελα µια απάντηση σ’ αυτό το θέµα, πραγµατικά.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο Βουλευτής, όπως

γνωρίζετε, δεν µπορεί να απαντήσει, παρά µόνο µε άλλη ερώ-
τηση.

Προχωρούµε, λοιπόν.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Πάντως, κύριε Υπουργέ…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Πετράκο, δεν

έχετε το λόγο. Εσείς ειδικά δεν έχετε το λόγο!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Μειώθηκαν µεν οι διελεύσεις αυξή-

θηκαν όµως τα διόδια κατά 40%. Δεν µειώθηκαν τα έσοδα των
παραχωρησιούχων συνεπώς…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Δεν ισχύει αυτό το οποίο λέτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Μπορεί το Προ-
εδρείο να έχει το λόγο; Εάν κάνουν όλοι αυτό που κάνετε εσείς,
δεν θα λειτουργεί οµαλά η Βουλή.

Κατανοώ την αγανάκτηση, ενδεχοµένως και το δίκαιο του αι-
τήµατος αλλά κατανοήστε και εσείς πού βρισκόµαστε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία τριάντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τέσσε-
ρις εκπαιδευτικοί από το 72ο Γυµνάσιο Αθήνας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η τρίτη µε αριθµό 760/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την άρση
των αδικιών για τη συνταξιοδότηση των αγροτών, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 734/11-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Δωδεκανήσου των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων κ. Τσαµπίκας Ιατρίδη προς τους Υπουργούς
Τουρισµού και Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε την ενδεχόµενη κατάργηση των Ανώτε-
ρων Σχολών Τουριστικής Εκπαίδευσης Ρόδου και Αγίου Νικο-
λάου Κρήτης.

Θα απαντήσει η Υπουργός Τουρισµού κ. Όλγα Κεφαλογιάννη. 
Το λόγο έχει η κ. Ιατρίδη για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώ-

τησή της.
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς θα ήθελα να επισηµάνω πως ακριβώς ένα χρόνο

πριν είχα καταθέσει πάλι µια επίκαιρη ερώτησή µου στον τότε
αρµόδιο Υπουργό Τουρισµού κ. Νικητιάδη για το τι µέλλει γενέ-
σθαι για τις τουριστικές σχολές και ο ίδιος µε είχε διαβεβαιώσει
ότι θα µακροηµερεύσουν και ότι παράλληλα εκπονείται και ένα
σχέδιο στη βάση σύγχρονων διεθνών προτύπων. Έναν χρόνο
µετά και τα προβλήµατα και των δυο σχολών, και της Ανωτέρας
Σχολής Τουριστικών Επαγγελµάτων Αγίου Νικολάου Κρήτης
αλλά και Ρόδου, δεν έχουν λυθεί. Αντίθετα, παραµένουν και αυ-
ξάνονται.

Την ίδια στιγµή σε κοινή συνέντευξη Τύπου η αρµόδια Υπουρ-
γός κ. Κεφαλογιάννη και ο κ. Αρβανιτόπουλος ανακοίνωσαν τη
συνολική αναβάθµιση της τουριστικής εκπαίδευσης στη χώρα
µας σε όλες τις βαθµίδες. Μεταξύ άλλων αναφέρθηκαν και στην
ίδρυση τριετούς διεθνούς σχολής Ξενοδοχειακού Management

στα πρότυπα επιτυχηµένων σχολών του εξωτερικού. 
Είναι αυτονόητο, κύριε Πρόεδρε, ότι ουδείς µπορεί να αµφι-

σβητήσει, πολύ περισσότερο εγώ που προέρχοµαι από τουρι-
στική περιοχή, την ανάγκη για την ουσιαστική αναβάθµιση της
τουριστικής εκπαίδευσης σε µια χώρα η οικονοµία της οποίας
βασίζεται στον τουρισµό. Ούτε µπορεί να αµφισβητήσει κανείς
την πρόθεση για την προσέλκυση και ξένων φοιτητών προκειµέ-
νου να σπουδάσουν τον τουρισµό στην Ελλάδα. 

Παρ’ όλα αυτά και µε δεδοµένη τη συνεχή απαξίωση των ανω-
τέρω σχολών τουριστικής εκπαίδευσης Ρόδου και Αγίου Νικο-
λάου και παρά τις διαβεβαιώσεις της αρµόδιας Υπουργού ότι οι
σχολές λειτουργούν κανονικά και τη συνακόλουθη διάψευσή
τους από το ΔΣ του Συλλόγου Εκπαιδευτικού Προσωπικού, θα
ήθελα να µας απαντήσει η παριστάµενη Υπουργός αν τίθεται
θέµα οριστικής κατάργησης των ΑΣΤΕ Ρόδου και Αγίου Νικο-
λάου και σε περίπτωση που ιδρυθεί η διεθνής σχολή, αν αυτή θα
λειτουργήσει στη Ρόδο, µε δεδοµένο ότι το νησί εδώ και πολλά
χρόνια παραµένει πρώτος ευρωπαϊκός προορισµός και πέµπτος
προορισµός παγκοσµίως και η ύπαρξη ανώτατης σχολής στη
Ρόδο, ίσως και µέσω µετεξέλιξης ΑΣΤΕ αποτελεί πάγιο αίτηµα
της τοπικής κοινωνίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει η κυρία

Υπουργός για τρία λεπτά.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Κυρία συνά-

δελφε, είναι γνωστό σε όλους όσοι ασχολούνται µε τον τοµέα
του τουρισµού ότι τα τελευταία χρόνια η λειτουργία του Οργα-
νισµού Τουριστικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης είχε υποβαθ-
µιστεί σηµαντικά. Είναι λυπηρό. Όµως, σε καµµιά περίπτωση δεν
έγιναν οι αναγκαίες παρεµβάσεις ώστε το προσωπικό που υπο-
στήριζε την εκπαιδευτική διαδικασία να ανανεωθεί και να εκπαι-
δευτεί, να καταρτιστεί σε βαθµό που να είναι σε θέση να ασκήσει
το σπουδαίο ρόλο που υπηρετούσε. Οι συνεχείς συνταξιοδοτή-
σεις και οι αποσπάσεις υπαλλήλων του ΟΤΕΚ σε άλλες δηµόσιες
υπηρεσίες σε συνδυασµό µε τις διαρκείς αλλαγές διοικητικών
συµβουλίων όπου σε πολλές των περιπτώσεων τα µέλη δεν είχαν
καµµία σχέση µε την εκπαίδευση και τη διοίκηση, οδήγησαν σε
απαξίωση και οριακή λειτουργία τον Οργανισµό σε βαθµό µη
αναστρέψιµο. 

Θα πρέπει όµως να είµαστε σαφείς. Με την κατάργηση του
ΟΤΕΚ δεν επιχειρείται σε καµµία περίπτωση υποβάθµιση της πα-
ρεχόµενης τουριστικής εκπαίδευσης. Αντίθετα, στόχος µας είναι
η αναβάθµιση των εκπαιδευτικών µονάδων, ο εκσυγχρονισµός
των προγραµµάτων σπουδών και η δηµιουργία τµηµάτων µε ει-
δικότητες που έχει ανάγκη η σύγχρονη τουριστική αγορά. Με τις
διατάξεις του νοµοσχεδίου που κατατέθηκε ήδη από το Υπουρ-
γείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης η τουριστική εκπαίδευση που
παρέχεται από τον ΟΤΕΚ όχι µόνο δεν καταργείται αλλά αντιθέ-
τως αναβαθµίζεται. Οι εκπαιδευτικές του µονάδες ενσωµατώνον-
ται στο Υπουργείο Τουρισµού και στο εξής θα είναι περιφερεια-
κές µονάδες και θα υπάγονται απευθείας στον Υπουργό χωρίς
την ύπαρξη ενδιάµεσου οργάνου. 

Με τον τρόπο αυτό επιτυγχάνεται και ο στόχος απλούστευσης
των διοικητικών διαδικασιών. 

Επιτρέψτε µου να τονίσω ότι για τον έλεγχο και τον συντονισµό
της λειτουργίας των εκπαιδευτικών µονάδων του καταργούµενου
Οργανισµού αλλά και για την αναβάθµιση των εκπαιδευτικών
προγραµµάτων και γενικότερα της εκπαιδευτικής διαδικασίας,
θα αξιοποιηθεί το υφιστάµενο προσωπικό του Υπουργείου Του-
ρισµού. Είναι προσωπικό µε αυξηµένα προσόντα και δυνατότη-
τες. 

Επιπλέον, θα υπάρξει άµεσα µείωση του κόστους από το ενοί-
κιο της κεντρικής υπηρεσίας του ΟΤΕΚ και των λειτουργικών της
εξόδων. Θα υπάρξει µείωση µισθολογικού κόστους που αφορά
τη θέση του προέδρου και του γενικού διευθυντή, την αποζη-
µίωση των µελών του διοικητικού συµβουλίου για συµµετοχή
τους στις συνεδριάσεις και την αµοιβή του δικηγόρου, του
οποίου η έµµισθη εντολή θα λήξει αυτοδικαίως, µε ταυτόχρονη
ανάληψη των νοµικών υποθέσεων από το Γραφείο Νοµικού Συµ-
βούλου του Κράτους στο Υπουργείο Τουρισµού.

Η οικονοµική διαχείριση των εκπαιδευτηρίων θα γίνεται πλέον
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µε τους κανόνες διαχείρισης που διέπουν την Κεντρική Κυβέρ-
νηση, οπότε θα περιοριστούν και οι δυνατότητες κακοδιαχείρι-
σης.

Γνωρίζετε ότι στο παρελθόν σχολή όπως της Αλεξανδρούπο-
λης, είχε ετήσιο κόστος 500.000 ευρώ µε δώδεκα µαθητές. Ήταν
κόστος υπερβολικό που δεν ανταποκρινόταν σε καµµία πραγµα-
τικότητα. 

Η µισθοδοσία του προσωπικού των εκπαιδευτηρίων επίσης θα
γίνεται κεντρικά οπότε θα είναι εφικτός ο έλεγχος νοµιµότητας
των δαπανών µισθοδοσίας.

Όσον αφορά στην εξαγγελία µας ότι το Υπουργείο Τουρισµού
εξετάζει το ενδεχόµενο ίδρυσης διεθνούς σχολής Ξενοδοχει-
ακού Management, αυτή σε καµµία περίπτωση δεν µπορεί να
εκληφθεί ως υποβάθµιση των ήδη υφισταµένων ανώτερων σχο-
λών στη Ρόδο και στον Άγιο Νικόλαο Κρήτης. Οι σχολές αυτές
στο πλαίσιο όσων προαναφέρθηκαν, θα συνεχίσουν τη λειτουρ-
γία τους. Σε συνεργασία µε τα όργανα διοίκησης των σχολών,
θα επεξεργαστούµε ρυθµίσεις για την ποιοτική αναβάθµιση του
προγράµµατος σπουδών τους και του περιεχοµένου της πρακτι-
κής άσκησης των σπουδαστών.

Τέλος σας ενηµερώνω ότι τα µαθήµατα στις ανώτερες σχολές
έχουν ξεκινήσει από τις 15-11-2012 µε το µόνιµο και αορίστου
χρόνου εκπαιδευτικό προσωπικό και εντός των επόµενων ηµε-
ρών θα ολοκληρωθεί και η διαδικασία για την πρόσληψη εκτά-
κτου εκπαιδευτικού προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κυρία
Υπουργέ.

Η κ. Τσαµπίκα Ιατρίδη έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Κύριε Πρόεδρε, προφανώς όλοι συµφω-

νούµε ότι ο τουρισµός µας είναι η βαριά βιοµηχανία της χώρας
µας µαζί µε τη ναυτιλία. Δυστυχώς όµως η Κυβέρνηση η τωρινή
αλλά και η προηγούµενη, ελάχιστα έκαναν για την ενίσχυση των
Ανωτέρων Τουριστικών Σχολών Αγίου Νικολάου και Ρόδου. 

Έχω µπροστά µου την ανακοίνωση των σπουδαστών της
ΑΣΤΕΡ. Λυπάµαι που το λέω, αλλά όσα γράφουν τα παιδιά και
όσα ζουν στη σχολή έρχονται σε ευθεία αντίθεση µε αυτά τα
οποία λέει η αρµόδια Υπουργός. Βέβαια έχει απόλυτο δίκιο ότι
το προηγούµενο διάστηµα δεν έγινε απολύτως τίποτα για την ου-
σιαστική αναβάθµιση των σχολών. Ακόµη και στις βασικές σχο-
λές είχαµε φθάσει το µήνα Δεκέµβρη και Γενάρη και οι µαθητές
δεν είχαν τα βασικά υλικά για να ξεκινήσουν τα µαθήµατά τους.
Και οι ανώτερες σχολές παρουσίαζαν κάποιες καθυστερήσεις
στην έναρξη των µαθηµάτων.

Δεν ξέρω πώς θα προχωρήσει η ουσιαστική αναβάθµιση των
τουριστικών σχολών σε όλες τις βαθµίδες, όταν οι υπάλληλοι
απολύονται ή τίθενται σε διαθεσιµότητα. Ήδη έχουν τεθεί σε δια-
θεσιµότητα οκτώ υπάλληλοι του ΟΤΕΚ, όπως αναφέρεται σε επι-
στολή της ΟΜΕ-ΟΤΕΚ.

Για µια ακόµη φορά ακούµε σχέδια επί χάρτου παρά τις όποιες
καλές προθέσεις της αρµόδιας Υπουργού. Κανείς δεν αντιλέγει
στο να αναβαθµιστεί η τουριστική εκπαίδευση σε όλες τις βαθ-
µίδες. Θα πρέπει όµως να δοθεί µια πιο ξεκάθαρη απάντηση,
παρ’ όλο που επιχειρήθηκε πριν από δύο λεπτά από την κ. Κεφα-
λογιάννη, όσον αφορά τις ΑΣΤΕ Ρόδου και Αγίου Νικολάου.

Όταν ξέρουµε ότι µε το µνηµόνιο απαιτούνται αρκετές χιλιά-
δες απολύσεις, πώς θα συνεχίσουν να λειτουργούν και κυρίως
πού θα γίνει η διεθνής σχολή Ξενοδοχειακού Management;

Πιστεύω ότι η Κυβέρνηση θα πρέπει να δει το προφανές και
να ιδρύσει τη σχολή στη Ρόδο. Γνωρίζετε όλοι ότι η Ρόδος είναι
ο πέµπτος προορισµός παγκοσµίως και ο πρώτος προορισµός
σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Υπάρχουν όµως παράλληλα και οι κατάλ-
ληλες υποδοµές αλλά και ξενοδοχεία παγκοσµίου φήµης, που
δηµιουργούν το ιδανικό σκηνικό για τη λειτουργία της νέας διε-
θνούς σχολής, όπως την περιέγραψαν στην κοινή συνέντευξη
Τύπου οι δύο Υπουργοί.

Αν θέλουµε πράγµατι να έχουµε µια διεθνούς φήµης σχολή,
είναι αυτονόητο ότι αυτή θα πρέπει να βρίσκεται και να λειτουρ-
γεί σε ένα διεθνούς φήµης προορισµό, όπως είναι η Ρόδος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε.
Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε.

ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Νοµίζω πως
είναι σαφές ότι δεν µιλάµε ούτε για κλείσιµο ούτε για κατάργηση
των σχολών που ήδη λειτουργούν. Σας εξηγήσαµε ότι αυτό που
µελετάµε και που είναι στρατηγικός µας στόχος, είναι η βελτίωση
της παρεχόµενης τουριστικής εκπαίδευσης. Σ’ αυτήν την κατεύ-
θυνση κινούµαστε από την πρώτη στιγµή που αναλάβαµε και έχει
σηµασία να γίνει καταγραφή τού τι ακριβώς αναλάβαµε. Μ’ όλα
αυτά που περιγράφετε νοµίζω ότι είναι ξεκάθαρο ότι πρέπει να
κινηθούµε προς µία τελείως διαφορετική κατεύθυνση. 

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι ο τουρισµός είναι η κατ’ εξοχήν δρα-
στηριότητα που βασίζεται στις υπηρεσίες προς τον επισκέπτη,
εποµένως η επένδυση στο ανθρώπινο δυναµικό αποτελεί πρω-
ταρχικό στόχο και προτεραιότητά µας. Όπως έχετε πει κι εσείς,
σε συνεργασία µε το Υπουργείο Παιδείας, Θρησκευµάτων, Πο-
λιτισµού και Αθλητισµού δηµιουργούµε ένα νέο και σύγχρονο
πλαίσιο εκπαίδευσης και κατάρτισης στον τοµέα του τουρισµού.
Το νέο πλαίσιο θα χρηµατοδοτηθεί µέσω της αναδιάρθρωσης και
του επανασχεδιασµού των δοµών που λειτουργούσαν µέχρι σή-
µερα. Η ανασυγκρότηση της επαγγελµατικής τουριστικής εκπαί-
δευσης µε την ίδρυση τριετούς διεθνούς σχολής Ξενοδοχειακού
Management θα γίνει στα πρότυπα επιτυχηµένων σχολών του
εξωτερικού. Η σχολή θα προσφέρει υψηλής ποιότητας εκπαί-
δευση και κατάρτιση σε Έλληνες και ξένους σπουδαστές που
προτίθενται να δραστηριοποιηθούν στην ξενοδοχειακή βιοµηχα-
νία, σε συνδυασµό µε πρακτική άσκηση σε ξενοδοχειακές µονά-
δες. Οι σπουδές θα παρέχονται και στην αγγλική γλώσσα, ώστε
να προσελκύσουν σπουδαστές από την ευρύτερη ευρωπαϊκή πε-
ριοχή αλλά και από τα Βαλκάνια και τη Ρωσία µε οικονοµική συµ-
µετοχή των σπουδαστών αυτών. Στους αποφοίτους της σχολής
αυτής θα δίνεται η δυνατότητα περαιτέρω φοίτησης στις αντί-
στοιχες σχολές των ΑΕΙ και ΑΤΕΙ της χώρας.

Εύλογα, λοιπόν, γεννιέται το ερώτηµα που απευθύνω σ’ όλους
τους συναδέλφους της Αντιπολίτευσης: Για τόσο διάστηµα ήσα-
σταν ικανοποιηµένοι από την τουριστική εκπαίδευση; Πρόσφερε
ό,τι έπρεπε να προσφέρει στην εκπαιδευτική διαδικασία; Αντα-
ποκρινόταν στις σύγχρονες ανάγκες των αγορών; Ακολουθούσε
τα διεθνή εκπαιδευτικά standards; 

Η απάντηση σ’ όλα τα παραπάνω ερωτήµατα είναι δυστυχώς
όχι. Σ’ αυτήν την κατάσταση, σ’ όλα αυτά τα όχι, απαντάµε µε τις
πρωτοβουλίες που παίρνουµε για την αναβάθµιση της τουριστι-
κής εκπαίδευσης. Απαντάµε µε ηχηρά ναι στην αναβάθµιση της
τουριστικής εκπαίδευσης, ναι στον εκσυγχρονισµό της εκπαιδευ-
τικής διαδικασίας, ναι στο συγχρονισµό µε τις ανάγκες των αγο-
ρών -ας µην ξεχνάµε ότι το µεγάλο ζήτηµα είναι πόσοι απόφοιτοι
µπορούν να ενταχθούν στην αγορά εργασίας- ναι στη συµπό-
ρευση µε τις διεθνείς εκπαιδευτικές προδιαγραφές. Στόχος µας
είναι να προλάβουµε να καλύψουµε τη διαφορά που µας χωρίζει
µε τις υπόλοιπες χώρες, να ανταποκριθούµε στις µεγάλες προ-
κλήσεις των καιρών, να βελτιώσουµε το τουριστικό µας πρόσωπο
µέσω της εκπαίδευσης και της κατάρτισης. 

Κλείνοντας, επιτρέψτε µου να τονίσω µε έµφαση ότι ανάπτυξη
του τουρισµού σηµαίνει άµεση ανάκαµψη της ελληνικής οικονο-
µίας, νέες θέσεις εργασίας, εισροή εσόδων, αναθέρµανση της
αγοράς, ευκαιρίες επιχειρηµατικότητας, προοπτικές επενδύ-
σεων, τόνωση των τοπικών οικονοµιών. Βιώσιµη περιφερειακή
ανάκαµψη του τουρισµού ποιοτική και σταθερή όλο το χρόνο,
χωρίς σύγχρονη τουριστική εκπαίδευση, χωρίς κατάρτιση και
επιµόρφωση, πολύ δύσκολα µπορεί να επιτευχθεί. Γι’ αυτόν το
λόγο χτίζουµε βήµα-βήµα και σε συνεργασία µε το Υπουργείο
Παιδείας, το σχέδιό µας για ένα νέο πλάνο εκπαίδευσης και κα-
τάρτισης στον τουρισµό, για να µπορούµε πολύ σύντοµα, από
τον επόµενο κιόλας χρόνο, να αρχίσουµε να µαζεύουµε τους
καρπούς των προσπαθειών µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Η έκτη µε αριθµό 747/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Νικολάου Τσούκαλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τους φορολογικούς ελέγχους σε εκκλησιαστικά ιδρύµατα και
πρόσωπα, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
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και διαγράφεται.
Η έβδοµη µε αριθµό 756/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-

του κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβατζή προς τον Υπουργό
Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχε-
τικά µε την είσοδο της πολυεθνικής «DOLE» στα σχολεία µε το
πρόσχηµα των προγραµµάτων υγιεινής διατροφής, δεν συζητεί-
ται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 743/11-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής του Λαϊ-
κού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την εκµετάλλευση του εθνικού µας πλούτου.

Ο κ. Κασιδιάρης έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή του.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Η ενέργεια είναι ένα µείζον ζήτηµα για
την Ελλάδα και την Ευρωπαϊκή Ένωση, ιδίως σήµερα. Τη θεω-
ρούµε σηµαντικότερη και από την οικονοµική κρίση που διέρχε-
ται η Ευρωζώνη, διότι η Γερµανία, ο οικονοµικός µας δυνάστης,
µπορεί να διαθέτει ισχυρή βιοµηχανία και κραταιές ακόµα τρά-
πεζες, όµως δεν διαθέτει φυσικό αέριο.

Είναι δεδοµένο, σύµφωνα µε όλες τις εκτιµήσεις, ότι πολύ σύν-
τοµα η Βόρεια Ευρώπη θα αντιµετωπίσει ενεργειακό πρόβληµα
και θα κρυώσει, σε αντίθεση µε την Ελλάδα. Έχουν αλλάξει όλα
τα δεδοµένα. Παλαιότερα µας έλεγαν γραφικούς, επειδή αναφε-
ρόµασταν στο ελληνικό πετρέλαιο. Σήµερα, πλέον, θεωρείται
γραφικός αυτός που λέει ότι δεν έχει ενεργειακές πηγές η χώρα.
Νοµίζω ότι ο µόνος είναι ο κ. Πάγκαλος. Δεν το λέει άλλος πλέον
αυτό. Ήρθε να µας επιβεβαιώσει η έκθεση της DEUTSCHE
BANK. Κάνει λόγο για πολύ συγκεκριµένους αριθµούς: για 427
δισεκατοµµύρια ευρώ από φυσικό αέριο από τη νευραλγική ζώνη
νοτίως της Κρήτης. Είναι εκτιµήσεις που προκύπτουν από γεω-
λογικές µελέτες και όχι από κάποια άλλη επιτόπια έρευνα. 

Ορθώς το Υπουργείο δεν σχολιάζει τέτοιου είδους εκτιµήσεις
και έρευνες. Ορθώς, διότι, κατά τη δική µας γνώµη –θεωρώ ότι
συµφωνείτε και εσείς- δεν είναι τυχαίο που η έκθεση αυτή ήρθε
τώρα που η χώρα διέρχεται µια πολύ σηµαντική κρίση χρέους.
Σίγουρα εξυπηρετεί αλλότρια συµφέροντα και στοχεύει πολύ
συγκεκριµένα στην απαλλοτρίωση του εθνικού  µας πλούτου. Μι-
λάµε όµως για πολύ συγκεκριµένους αριθµούς. 

Προφανώς έχει γίνει έρευνα όχι µόνο από Γερµανούς αλλά και
από Ρώσους, από Αµερικανούς. Γνωρίζουν οι πάντες ότι υπάρχει
ένας θησαυρός στην ελληνική αποκλειστική οικονοµική ζώνη. 

Εποµένως οφείλετε και εσείς να ενηµερώσετε τον ελληνικό
λαό για δυο πολύ σηµαντικά ζητήµατα, που παραµένουν στο
σκοτάδι. 

Ρωτάµε λοιπόν τον κύριο Υπουργό σε ποιο σηµείο βρίσκεται η
διαδικασία των αδειοδοτήσεων, για έρευνα αρχικά και εν συνε-
χεία εξόρυξη απ’ αυτήν την πολύ σηµαντική, ενεργειακά, ζώνη
νοτίως της Κρήτης. Γνωρίζουµε ότι δόθηκαν άδειες και προχω-
ρούν οι έρευνες για τη Δυτική Ελλάδα, αλλά εκεί δεν γίνεται τί-
ποτα. Δέχεστε την άποψη του προκατόχου σας, κ. Μανιάτη, περί
διακεκαυµένης ζώνης; Είναι µια φράση απαράδεκτη η οποία
όµως, δυστυχώς, ειπώθηκε. 

Από εκεί και πέρα στο σχέδιο νόµου: «Επείγοντα µέτρα Μεσο-
πρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015»,
κεφάλαιο Α’, άρθρο 2, παράγραφος 4, αναφέρεται ότι στο Ταµείο
Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δηµοσίου Α.Ε., στο ΤΑΙ-
ΠΕΔ, µεταβιβάζονται και περιέχονται χωρίς αντάλλαγµα δικαιώ-
µατα διαχείρισης και εκµετάλλευσης υποδοµών, που περιλαµβά-
νονται στο πρόγραµµα αποκρατικοποιήσεων. Εδώ περιλαµβάνε-
ται και ο δηµόσιος οργανισµός για την εκµετάλλευση υδρογο-
νανθράκων. 

Το ερώτηµα λοιπόν είναι σαφές: προβλέπουν οι συµφωνίες µε
τους τοκογλύφους δανειστές µας τη δέσµευση µέρους από τα
κέρδη από την εκµετάλλευση του εθνικού µας πλούτου για την
αποπληρωµή του ελληνικού χρέους; Κατά τη Χρυσή Αυγή είναι
παράνοµο, επαχθές και πρέπει να ελεγχθεί λογιστικά, για να
δούµε εν τέλει τι πρέπει να πληρώσουµε.

Αυτό αρχικά. Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Βουλευτά, θα σας ενηµε-
ρώσω για το τι έχει γίνει µέχρι σήµερα, σ’ αυτό το θέµα, στο
οποίο αναφερθήκατε. Θυµίζω ότι υπάρχουν λεπτοµερέστατα
πρακτικά από την παρουσίαση ζητηµάτων, που άπτονται τής επί-
καιρης ερωτήσεώς σας, στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπο-
ρίου της Βουλής, όταν επί δίωρο, περιέγραψα µε λεπτοµέρειες
το θέµα αυτό µαζί µε άλλους συνεργάτες του Υπουργείου Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής. 

Να σας πω τι έχουµε κάνει αυτό το πολύ σύντοµο χρονικό διά-
στηµα, που έχουµε την ευθύνη αυτού του τοµέα στο Υπουργείο.

Στις 5 Σεπτεµβρίου 2011, το ΥΠΕΚΑ βασισµένο σε µια τροπο-
ποίηση τού σχετικού νόµου τού 1995, δηµοσίευσε µια προκή-
ρυξη δηµόσιας διεθνούς ανοιχτής πρόσκλησης για συµµετοχή
σε γεωφυσικές ερευνητικές εργασίες απόκτησης δεδοµένων σε
µια θαλάσσια ζώνη, που εκτείνεται από την Κέρκυρα µέχρι τα
νότια της Κρήτης. 

Μέσα σε ένα χρόνο σχεδόν, υπογράφτηκε η σύµβαση, στις 26
Οκτωβρίου 2012 –ήταν του Αγίου Δηµητρίου. Οργανώθηκε µέσα
στο Υπουργείο µια αθόρυβη οµάδα υψηλού επιπέδου Ελλήνων
από το ΥΠΕΚΑ και άλλα Υπουργεία µε συναφές αντικείµενο, από
επιστήµονες από πολλά ΑΕΙ της χώρας, οι οποίοι αθόρυβα έκα-
ναν τις προδιαγραφές και προχώρησαν στην ανάθεση του έργου
στη νορβηγική εταιρεία, όπως γνωρίζετε. 

Μάλιστα, εδώ θέλω να αναφέρω ότι ήταν δική µου πρόταση -
την οποία δέχθηκε ο Πρωθυπουργός- να ανατεθεί στην πρώτη
εταιρεία το έργο αυτό και όχι σε συνδυασµούς. Είναι σηµαντικό
νοµίζω.

Μέσα σε περίπου δέκα ηµέρες από την υπογραφή της σύµβα-
σης, το πλοίο ήταν στην Πάτρα. Θυµίζω τις ηµεροµηνίες, γιατί
έχουν σχέση µε ένα σηµείο της επερώτησής σας σχετικά µε την
DEUTSCHE BANK. Στις 11 Νοεµβρίου, λοιπόν, ήταν εκεί το κα-
ράβι. Βγήκε στο Ιόνιο. Άρχισε τις µετρήσεις. Γιατί µετρήσεις θέ-
λουµε, δεν θέλουµε ερµηνείες και µοντέλα. Βέβαια είναι χρήσιµα
στην επιστήµη κι αυτά. Οι µετρήσεις, όµως, επιβεβαιώνουν. Και
δέκα ηµέρες µετά την παρουσία του πλοίου, βγήκε το δηµοσί-
ευµα της DEUTSCHE BANK, στον απόηχο της µεγάλης εντύπω-
σης που είχε στον ευρωπαϊκό Τύπο. Ο ίδιος µπήκα στο internet
και είδα τι ήταν αυτό το δηµοσίευµα. Ήταν ένα δελτίο µιας θυ-
γατρικής τής τράπεζας αυτής, που ουσιαστικά αναπαρήγαγε το
θέµα, όπως είχε αναφερθεί στον Τύπο.

Οι εργασίες προχωρούν. Έχω µία συγκεκριµένη ατζέντα, την
οποία θα σας αναφέρω στη δευτερολογία µου, η οποία περιγρά-
φει ακριβώς, βήµα – βήµα, τι θα γίνει στις επόµενες φάσεις, έτσι
ώστε να ξέρουµε για πρώτη φορά εµείς τι υπάρχει, τι είναι αξιο-
ποιήσιµο και πώς θα προχωρήσουµε από εδώ και πέρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον κ. Κασιδιάρη, έχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν
από τα άνω δυτικά θεωρεία δεκαοκτώ µαθητές και µαθήτριες και
δύο εκπαιδευτικοί από τη Σχολή Χιλλ.

Τούς καλωσορίζουµε.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Κασιδιάρη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε πολύ καλά ότι

η χώρα µας βρίσκεται στο γεωπολιτικό κέντρο του κόσµου, την
Ανατολική Μεσόγειο. Και το ονοµάζω έτσι, διότι συνδέει την Ευ-
ρώπη µε το µεγαλύτερο ενεργειακό αποταµιευτήρα αυτήν τη
στιγµή στον κόσµο, τη Μέση Ανατολή, όπου, όµως, η πολιτική
κατάσταση είναι τουλάχιστον ασαφής. Αυτό πρέπει να δώσει τη
δυνατότητα στην Ελλάδα να αναβαθµίσει το γεωπολιτικό της
ρόλο.

Εµείς στη Χρυσή Αυγή µιλάµε ξεκάθαρα και για αναστροφή
του γεωπολιτικού µας προσανατολισµού, να προχωρήσουµε σε
νέες συµµαχίες, να δούµε αν µπορούµε να κάνουµε εµπορικές
συµφωνίες µε νέες δυνάµεις. 

Σεβαστή η άποψη που είπατε, ότι επιθυµείτε την έρευνα µόνο
από την πρώτη εταιρεία. Κι εµείς λέµε ότι αυτοί που πλειοδοτούν
σε διαγωνισµό, πρέπει να είναι αυτοί οι οποίοι θα πάρουν το
έργο. Αυτό, όµως, είναι ένα µείζον πολιτικό θέµα, το θέµα των
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πηγών. Δεν έχει να κάνει αποκλειστικά µε λεφτά. Έχει να κάνει
κυρίως µε πολιτική και µε τη γεωπολιτική θέση της χώρας µας. 

Εποµένως πρέπει να δούµε αν το να µοιράσουµε αυτό το παι-
χνίδι, ίσως συνέφερε περισσότερο τα εθνικά µας συµφέροντα.

Θα έρθω στο παράδειγµα της Κύπρου, όπου ο πλέον εξειδι-
κευµένος τεχνοκράτης εκεί από την Υπηρεσία του Υπουργείου
Ενέργειας, ο Σόλων Κασσίµης, µίλησε για 800 δισεκατοµµύρια
κέρδη µόνο στην Κύπρο.

Εµείς λέµε ότι πρέπει να προχωρήσουµε ένα βήµα περισσό-
τερο και να ξαναδεί η Ελλάδα την εφαρµογή του δόγµατος του
Ενιαίου Αµυντικού Χώρου µε την Κύπρο, που σε συνδυασµό µε
τις δύο εφαπτόµενες Αποκλειστικές Οικονοµικές Ζώνες µε βάση
το Δίκαιο της Θάλασσας, οδηγεί στην ουσία σε de facto ένωση
της Κύπρου µε την Ελλάδα.

Θέλω να έρθω σε ένα άλλο µεγάλο ζήτηµα, το ζήτηµα των δια-
πραγµατεύσεων µε τις εταιρείες οι οποίες θα αναλάβουν το µε-
γάλο έργο της έρευνας και εξόρυξης υδρογονανθράκων.

Θα φέρω ως παράδειγµα την περίπτωση του Ισραήλ. Ξέρετε
πολύ καλά ότι όταν πήγαν οι Αµερικανοί –οι Νορβηγοί έκαναν την
έρευνα, η «NOBLE ENERGY» κάνει την εκµετάλλευση- στο Τελ
Αβίβ για να διαπραγµατευτούν, το πρώτο βράδυ πήραν αγανα-
κτισµένοι τηλέφωνο στο State Department και τους είπαν «πού
µπλέξαµε εδώ πέρα µε αυτούς». Εν τέλει, η Ισραηλινή κοινοπρα-
ξία «DELEK» πήρε ένα ποσοστό από τη «NOBLE ENERGY». Έτσι,
έχουν πάρει πολύ µεγαλύτερο κέρδος, µέσω αυτής της σκληρής
διαπραγµάτευσης, οι Εβραίοι στην περίπτωση αυτή της εκµετάλ-
λευσης των κοιτασµάτων της δικής τους αποκλειστικής οικονο-
µικής ζώνης.

Επίσης, επειδή αναφερθήκατε στους τεχνοκράτες και τους πα-
νεπιστηµιακούς, που συµµετέχουν αθόρυβα –πολύ σωστά συµ-
µετέχουν αθόρυβα, αυτά τα πράγµατα δεν είναι για να βγαίνουν
στο φως της δηµοσιότητας- στην υπόθεση αυτή των ελληνικών
ενεργειακών κοιτασµάτων, θα ήθελα την άποψή σας για το τι
συµβαίνει τελικά. Διότι τρεις πραγµατικά εξειδικευµένοι και σω-
στοί Έλληνες τεχνοκράτες, ο κ. Κωνοφάγος από τα «Ελληνικά
Πετρέλαια», ο κ. Λυγερός, ο στρατηγικός αναλυτής και ο κ. Φώ-
σκολος, ο γεωλόγος, έκαναν λόγο για µία αναφορά -η οποία
πήγε και στον Πρωθυπουργό- που φτάνει στο τέλος να µιλάει για
πάνω από 1 τρισεκατοµµύριο ευρώ κέρδος από το ελληνικό φυ-
σικό αέριο και πετρέλαιο, εάν και εφόσον υπάρχει πετρέλαιο -
που εµείς θεωρούµε πως υπάρχει- στην ελληνική αποκλειστική
οικονοµική ζώνη.

Επίσης, θέλω να αναφέρω και την άποψη του κ. Ζεληλίδη, του
καθηγητή Γεωλογίας του Πανεπιστηµίου Πατρών, ο οποίος ανα-
φέρει εδώ και πολλά χρόνια, όταν –επαναλαµβάνω- εθεωρείτο
γραφικός όποιος µιλούσε για την ελληνική ενέργεια, ότι αν αξιο-
ποιηθούν οι περιοχές νότια της Κρήτης, η δυτική Ελλάδα, το Κα-
στελόριζο και η Λεκάνη του Ηροδότου, τότε καλύπτεται η
ενεργειακή αυτονοµία της Ευρώπης για πενήντα χρόνια.

Εκτός από τη DEUTSCHE BANK, η εφηµερίδα «DIE ZEIT» στις
16 Οκτωβρίου 2012 έγραφε την εξής φράση: «Η Ελλάδα της κρί-
σης  µπορεί να µετατραπεί σε Νορβηγία της Μεσογείου και ότι
µέσω των κοιτασµάτων µπορεί να αποπληρώσει τα 315 δισεκα-
τοµµύρια του ελληνικού χρέους». Όµως, αυτά τα χρήµατα που
θα βγάλουµε από την ενέργεια ασφαλώς και δεν θα πάνε στην
αποπληρωµή του παράνοµου χρέους. Αυτό λέει η Χρυσή Αυγή.

Όµως, θέλω να κάνω εδώ µία παρένθεση και να κλείσω. Οι το-
κογλύφοι πιστωτές µας κατέχουν χρεόγραφα, χαρτιά, έγγραφα,
ευτελή τραπεζογραµµάτια. Στην ουσία και παρά το αγγλικό δί-
καιο, το ελληνικό χρέος είναι µία φούσκα, είναι αέρας κοπανι-
στός. Αντιθέτως, η Ελλάς κατέχει στα χέρια της ενέργεια, φυσικό
αέριο, κατέχει τη δύναµη η οποία µπορεί να κινεί τον κόσµο. 

Εποµένως, σε αυτή την άτυπη διελκυστίνδα, εµείς στο τέλος
πρέπει να είµαστε οι νικητές, αρκεί να έχουµε τρεις αρετές:
Εθνική οµοψυχία, θέληση και κυρίως εθνική ηγεσία. Εµείς θεω-
ρούµε πως αυτήν την εθνική ηγεσία µπορεί να την εξασφαλίσει
για τη χώρα η Χρυσή Αυγή.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο

Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ.
Λιβιεράτος.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Βουλευτά, αναφερθήκατε
σε ζητήµατα εθνικής πολιτικής, εξωτερικής πολιτικής και άµυνας.
Αυτά είναι θέµατα που τα χειρίζονται τα αρµόδια Υπουργεία και
ο Πρωθυπουργός της χώρας. 

Εγώ θα γυρίσω πάλι στους ταπεινούς αριθµούς και στα τα-
πεινά γεγονότα. Αύριο, Σάββατο, ολοκληρώνεται η πρώτη φάση
της έρευνας δυτικά της Κέρκυρας και ξεκινά η δεύτερη φάση
από την Κεφαλλονιά και τη Ζάκυνθο. Έχει ήδη ολοκληρωθεί
πάνω από το 30% -δεν είµαι σίγουρος, έχουµε φθάσει και στο
35%- όλου αυτού του προγράµµατος της διασκόπησης, το οποίο
είναι ερευνητικό πρόγραµµα. Δηλαδή, δεν ψάχνει πετρέλαια.
Αυτή τη στιγµή, το νορβηγικό σκάφος κάνει διασκόπηση, γεω-
φυσική έρευνα, η οποία θα ολοκληρωθεί στα µέσα του Φεβρουα-
ρίου και κάτω από την Κρήτη. Μιλάµε για µία έκταση που είναι
όσο και η Ρουµανία και µόνο το τµήµα κάτω από την Κρήτη είναι
όσο το Βέλγιο. Σας διαβεβαιώνω για την έκταση.

Στη συνέχεια, γίνεται η επεξεργασία και η ερµηνεία, που στη
γεωφυσική είναι η δεύτερη φάση της δουλειάς. Ελπίζουµε να
έχει τελειώσει το Νοέµβριο του 2013. Δεν είναι µόνο σεισµικά τα
δεδοµένα, είναι γεωφυσικά, γιατί έχει βαρύτητα, έχει µαγνητικά
και είναι σύνθετο το διάνυσµα. Ήδη, από τώρα, επειδή είναι µία
εταιρεία και κάνει το µάρκετινγκ, έχει αρχίσει η προώθηση της
εµπορίας των δεδοµένων. Η Ελλάδα δεν πληρώνει τίποτα, αλλά
αυτοί πρέπει να βγάλουν το κόστος αυτής της δουλειάς που κά-
νουν. Και σας πληροφορώ εδώ υπεύθυνα ότι υπάρχει ενδιαφέ-
ρον. 

Η προκήρυξη της δεύτερης φάσης, που είναι η πραγµατικά
ουσιαστική δουλειά, στην οποία αναφερθήκατε, εκτιµούµε ότι θα
αρχίσει το δεύτερο εξάµηνο του 2014. Άρα, λοιπόν, έχουµε ένα
χρονοδιάγραµµα, το οποίο ορίζεται από µία διαφανέστατη σύµ-
βαση και είµαι αισιόδοξος ότι, για πρώτη φορά, θα έχουµε την
ακτινογραφία όλης αυτής της ιστορίας.

Επίσης, αν και δεν το ρωτήσατε, αλλά επειδή νοµίζω ότι είναι
µέσα στην ενηµέρωση που οφείλω και αισθάνοµαι την υποχρέ-
ωση ότι πρέπει να σας κάνω, πρέπει να πω ότι τηρούνται όλοι οι
περιβαλλοντολογικοί όροι που προβλέπονται από όλες τις συν-
θήκες και τις συµφωνίες. Για το θέµα των κητοειδών κ.λπ., υπάρ-
χουν ήδη τέσσερις παρατηρητές πάνω στο καράβι γι’ αυτό. Άρα,
λοιπόν, και από άποψη περιβάλλοντος είµαστε κατοχυρωµένοι
και σε πολύ καλό επίπεδο. 

Η διαφάνεια όλης αυτής της διαδικασίας είναι τέτοια που µπο-
ρείτε να µπαίνετε σε ένα site στο internet και να βλέπετε κάθε
µέρα όχι µόνο πού βρίσκεται το σκάφος, αλλά και την πορεία
του, όχι µόνο το στίγµα δηλαδή αλλά και τη διαδροµή του, ώστε
να ξέρουµε τι  µας γίνεται.

Αναφερθήκατε στο πολύ σοβαρό θέµα, εάν η χώρα θα διατη-
ρήσει το πλεονέκτηµα που µας δίνει αυτή η διαδικασία. Νοµίζω
–κα αυτό είναι η άποψη έγκριτων νοµικών- ότι στα θέµατα που
αφορούν στην εκτέλεση των συµβάσεων ισχύει το ελληνικό δί-
καιο και όλα αυτά που συνδέονται µε τα εθνικά κυριαρχικά µας
δικαιώµατα, είναι εκτός του συµβατικού πλαισίου, εκτός των δυ-
νατοτήτων που έχει ο οποιοσδήποτε δανειστής της χώρας, είτε
αυτός είναι ιδιώτης είτε είναι κράτος είτε είναι διεθνής οργανι-
σµός. 

Άρα νοµίζω ότι έχουν γνώση οι φύλακες ή τουλάχιστον θέλω
να το πιστεύω. Αλίµονο αν δεν ήταν έτσι. 

Τέλος, να θυµίσω ότι υπάρχει µία πρωτοβουλία κόµµατος της
Βουλής, του ΠΑΣΟΚ, για το Εθνικό Ταµείο Αλληλεγγύης, το
οποίο έχει γίνει δεκτό από τον κ. Βρούτση κατά το νορβηγικό
πρότυπο πάλι, ώστε αυτά τα χρήµατα να πάνε προς όφελος του
ελληνικού λαού. 

Πιστεύω ότι είµαστε σε καλό δρόµο. Ας είµαστε όλοι ενωµένοι,
όπως είπατε, ώστε για πρώτη φορά η χώρα να έχει ολοκληρώσει
µία συστηµατική δουλειά σ’ αυτό το κρίσιµο ζήτηµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ. 

Αν µου επιτρέπετε, να σας ρωτήσω, υπάρχει γνωµάτευση των
Υπουργείων;

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Επειδή µε ρωτήσατε, είναι από
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έγκριτο νοµικό. Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ έχει κάνει αυτή τη δή-
λωση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Θα επανέλθουµε
ίσως µε άλλη ευκαιρία να το διευκρινίσουµε. 

Ευχαριστούµε. 
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.31’ λύεται η συνε-

δρίαση για τη Δευτέρα 17 Δεκεµβρίου 2012 και ώρα 18.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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